
 PROTOKÓŁ NR XXVIII/2016 
 

Z XXVIII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 25 sierpnia 2016 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 31 radnych, 
nieobecni: 

1. Jaromir Falandysz 
2. Emilia Lodzińska 
3. Przemysław Ryś 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Serdecznie witam na XXVIII sesji Rady Miasta Gdańska. Przerwy nie 
przewidujemy, chyba że zajdzie taka potrzeba i padnie wniosek z sali o 
zrobienie przerwy. Przy ilości blisko 70 punktów sesja powinna być 
sprawnie przeprowadzona. Serdecznie wszystkich witam przybyłych na 
sesję. Witam Pana Marszałka Bogdana Borusewicza. 
  
Proszę państwa, przedstawiam sprawy regulaminowe.  
 
Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego Rady 
Miasta Gdańska w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta w sprawie pozbawienia ulic; Bednarskiej oraz 
Zawrotnej, kategorii dróg gminnych. (druk 799);  



Wpłynął wniosek Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości o włączenie  
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie 
osobowym Komisji Turystyki i Promocji Rady Miasta Gdańska. (druk 
795); 
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości o włączenie  
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie 
osobowym Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska (druk 796);   
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o włączenie do 
porządku zmiany w składzie osobowy do Komisji Rewizyjnej. (druk 797);   
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych o włączenie projektów uchwał w 
sprawie zmian w statutach. Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej w sprawie zmian przeprowadzanie z mieszkańcami 
konsultacje w sprawie zmian statutów dzielnic. (druk 792 + 
AUTOPOPRAWKA)   
 
Wpłyną wniosek w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia 
konsultacji społecznych z mieszkańcami (druk 793 + 
AUTOPOPRAWKA)   
 
Wpłynął  wniosek Prezydenta Miasta o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o otworzeniu placówki  
zapewniającą opiekę i wychowanie ucząc w okresie wychowania nauki 
poza miejscem stałego zamieszkania pod nazwą  ,, Bursa Gdańska” z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52. (druk 794 + 
AUTOPOPRAWKA)  
 
Wniosek wpłynął od Prezydenta o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie współdziałania gminy Gdańska miasta Gdańska z 
powiatem gdańskim, powiatem kartuskim, gminą Żukowo, gmina 
Kolbudy w celu poprawy bezpieczeństwa na drogach powiatu 
gdańskiego (druk 798); 
 
Wpłyn ęły autopoprawki:  
- druk 751 pkt 4 ppkt 6, 
- druk 758, pkt 8A ppkt 1, 
- druk 764, pkt 8A, ppkt 7, 
- druk 765, pkt 8A, ppkt 8, 
- druk 767, pkt 8A, ppkt 10, 
- druk 770, pkt 8A, ppkt 13, 
- druk 774, pkt 8A, ppkt 17, 



- druk 777, pkt 8A, ppkt 20, 
- druk 784, pkt 8A, ppkt 27, 
- druk 787, pkt 8A, ppkt 30, 
- druk 788, pkt 8A, ppkt 31, 
- druk 792, pkt 25, 
- druk 793, pkt 24, 
- druk 794, pkt 23. 
 
Kto z pań i panów jest za włączeniem do porządku projektu uchwały w 
sprawie pozbawienia ulic Bednarskiej z Zawrotnej w  kategorii dróg 
gminnych (druk 799); 
 

za     -30  
przeciw   - 0  
wstrzymało si ę   - 0  

 
Rada Miasta Gda ńska  
w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Druk 799 w pkt 26.   

 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad projekt 
uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Turystyki i 
Promocji Rady Miasta Gdańska (druk 795);  
 

Za                                      - 30 
Przeciw                - 0 

         Wstrzymało si ę    -   0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 1A.  
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska (druk 796); 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    



W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 1B.  
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączaniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska (druk 797); 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 1C. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Aniołki (druk 758 + 
AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 29 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 1. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Brętowo (druk 
759); 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 2. 
 



Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Brzeźno (druk 
760); 
 

Za    - 28 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 3. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Chełm (druk 761);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 4. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Jasień (druk 762);  
 
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 5. 
 
 
 



Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Kokoszki (druk 
763); 
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 6. 
 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Krakowiec – Górki 
Zachodnie (druk 764 + AUTOPOPRAWKA);  
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 7. 
 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Letnica (druk 765 
+ AUTOPOPRAWKA);  
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 8. 



 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Matarnia (druk 
766); 
 

 
Za    - 30 

Przeciw                -  0 
         Wstrzymało si ę    - 0 

 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 9. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Młyniska (druk 767 
+ AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 29 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 10. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Nowy Port (druk 
768); 

 
Za    - 30 

Przeciw                -  0 
         Wstrzymało si ę    - 0 

 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 11. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Oliwa (druk 769);  



 
Za    - 29 

Przeciw                -  0 
         Wstrzymało si ę    - 0 

 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 12. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Olszynka (druk 
770 + AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 13. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Orunia – Św. 
Wojciech - Lipce (druk 771);  
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 14. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Osowa (druk 772);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 



 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 15. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Piecki Migowo 
(druk 773);  

 
Za    - 30 

Przeciw                -  0 
         Wstrzymało si ę    - 0 

 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 16. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przeróbka (druk 
774 + AUTOPOPRAWKA);  

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 17. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Małe  
(druk 775);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 18. 



 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Wielkie  
(druk 776);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 19. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Rudniki (druk 777 
+ AUTOPOPRAWKA);  
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 20. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Siedlce (druk 778);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 21. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Stogi (druk 779);  
 



Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 22. 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Strzyża (druk 780);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 23. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Suchanino (druk 
781); 
 
 
 
 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 24. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Śródmieście (druk 
782); 
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 



         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 25. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Ujeścisko – 
Łostowice (druk 783);  

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 26. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy VII Dwór (druk 784 
+ AUTOPOPRAWKA);  

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 27. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 
(druk 785);  

Za    - 29 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 28. 
 



Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
(druk 786);  
 

Za    - 30 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 29. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wyspa 
Sobieszewska (druk 787 + AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 29 
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 30. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wzgórze 
Mickiewicza (druk 788 + AUTOPOPRAWKA);  

 
Za    - 30  

Przeciw                -  0 
         Wstrzymało si ę    - 0 

 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 31. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Młyniec 
(druk 789);  

 



Za    - 29  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 32. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Rozstaje 
(druk 790);  
 

Za    - 30  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 33. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Żabianka – 
Wejhera – Jelitkowo - Tysiąclecia (druk 791);  
 

Za    - 30  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 8A 34. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta 
Gdańska konsultacji w sprawie zmian statutów (druk 792 + 
AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 30  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 



 
Rada Miasta Gda ńska    

W głosowaniu wł ączyła pod obrady  
 

Ten projekt będzie w podpunkcie 25. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami miasta Gdańska (druk 793 + AUTOPOPRAWKA)  
 

Za    - 31  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 24. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o utworzeniu placówki 
zapewniającej opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki 
poza miejscem stałego zamieszkania pod nazwą "Bursa Gdańska"  z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52 (druk 794 + 
AUTOPOPRAWKA);  
 

Za    - 31  
Przeciw                -  0 

         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 23. 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie współdziałania gminy Gdańska miasta 
Gdańska z powiatem gdańskim, powiatem kartuskim, gminą Żukowo, 
gmina Kolbudy w celu poprawy bezpieczeństwa na drogach powiatu 
gdańskiego (druk 798); 

Za    - 31  
Przeciw                -  0 



         Wstrzymało si ę    - 0 
 

Rada Miasta Gda ńska    
W głosowaniu wł ączyła pod obrady  

 
Ten projekt będzie w podpunkcie 11 A. 
 
Porządek sesji:  
 
1. Sprawy regulaminowe  
- otwarcie sesji; 
 
2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska –  

     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 

     - Prezydent Miasta Gdańska; 

Informacja nt. wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku – informację w 
formie prezentacji multimedialnej przedstawi Paweł Adamowicz – 
Prezydent Miasta Gdańska  
 
Informacja nt. założeń budżetu na 2017 rok – informację w formie 
prezentacji multimedialnej przedstawi Paweł Adamowicz – Prezydent 
Miasta Gdańska 
 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
4. Uchwały: 
 
1) w sprawie nadania nazwy (Rondo Komitetu Obrony Robotników) (druk 757) ;  

    
 

        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

 
1a) w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Turystyki i Promocji Rady Miasta 
Gdańska (druk 795); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Klubu Radnych PiS 

 
1b)  w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Strategii i Budżetu (druk 796);   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Klubu Radnych PiS 



 
 
1c)  w sprawie zmiany w składzie osobowy do Komisji Rewizyjnej. (druk 797); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz - Przewodniczący Klubu Radnych PO 

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska (druk 753) ;  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok                    

(druk 754) ;  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
4) w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia 

postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 
finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2016 rok (druk 749) ; 
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk 755) ; 

 
       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

 
6) w sprawie utworzenia jednostki budżetowej "Gdańskiego Centrum Usług 

Wspólnych" poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w 
Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania 
jej statutu (druk 751 + AUTOPOPRAWKA) ;  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

 
7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stare 

Miasto rejon Targu Drzewnego i ul. Garncarskiej w mieście Gdańsku (druk 740) ;   
 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

 



8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Olszynka – Dwór Olszyński w mieście Gdańsku (druk 741) ; 
 

                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 
8a1) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Aniołki (druk 758 + AUTOPOPRAWKA);  
8a2) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Brętowo (druk 759);  
8a3) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Brzeźno (druk 760);  
8a4) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Chełm (druk 761);  
8a5) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Jasień (druk 762); 
8a6) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Kokoszki (druk 763);  
8a7) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Krakowiec - Górki Zachodnie (druk 764 + 

AUTOPOPRAWKA); 
8a8) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Letnica (druk 765 + AUTOPOPRAWKA); 
8a9) w sprawie zmiany Statutu Dzielnica Matarnia (druk 766); 
8a10) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Młyniska (druk 767 + AUTOPOPRAWKA);  
8a11) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Nowy Port (druk 768);  
8a12) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Oliwa (druk 769);  
8a13) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Olszynka (druk 770 + AUTOPOPRAWKA);  
8a14) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech – Lipce (druk 771);  
8a15) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Osowa (druk 772);  
8a16) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Piecki Migowo (druk 773);  
8a17) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przeróbka (druk 774 + AUTOPOPRAWKA);  
8a18) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Małe (druk 775);  
8a19) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Wielkie (druk 776);  
8a20) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Rudniki (druk 777 + AUTOPOPRAWKA);  
8a21) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Siedlce (druk 778);  
8a22) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Stogi (druk 779);  
8a23) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Strzyża (druk 780);  
8a24) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Suchanino (druk 781);  
8a25) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Śródmieście (druk 782);  
8a26) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Ujeścisko – Łostowice (druk 783);  
8a27) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy VII Dwór (druk 784 + AUTOPOPRAWKA);  
8a28) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Dolny (druk 785);  
8a29) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Górny (druk 786);  
8a30) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wyspa Sobieszewska (druk 787 + 

AUTOPOPRAWKA);  
8a31) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza (druk 788 + 

AUTOPOPRAWKA);  
8a32) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Młyniec (druk 789); 
8a33) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Rozstaje (druk 790);  
8a34) w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Żabianka - Wejhera - Jelitkowo – Tysiąclecia 

(druk 791); 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz - Przewodniczący Klubu Radnych PO 

 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na zadania 

związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, realizowane przez podmioty 



niezaliczane do sektora finansów publicznych i niedziałające w celu osiągnięcia 
zysku” (druk 756) ; 
 

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 
10) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
Miasta (druk 736) ;  

 
                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
             Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury   

 
11) w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Gminą 

Suchy Dąb oraz Gminą Pruszcz Gdański w celu przygotowania i  realizacji projektu 
pn.: „Pomorskie Szlaki Kajakowe – Szlak Motławy i Martwej Wisły” w ramach 
przedsięwzięcia strategicznego pn.: „Pomorskie Szlaki Kajakowe” (druk 748) ;  

 
                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

 
11a) w sprawie współdziałania gminy Gdańska miasta Gdańska z powiatem 
gdańskim, powiatem kartuskim, gminą Żukowo, gmina Kolbudy w celu poprawy 
bezpieczeństwa na drogach powiatu gdańskiego (druk 798); 
 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
 
12)   w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Sulęczyno pomocy finansowej                        

w formie dotacji celowej w kwocie 226.000,00 zł (druk 750) ;  
 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
 
13) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                         
z siedzibą w Gdańsku (druk 738) ;  
 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
                                        
14) w sprawie upoważnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, dotyczących udzielania 
ulg w spłacie należności z tytułu nienależnie pobranego dodatku mieszkaniowego                    
(druk 743) ; 

 
                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 



Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
 

15) w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasta Gdańsk” (druk 744) ;  

 
                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 

 
16) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Gdańskiego 

Centrum Profilaktyki Uzależnień (druk 752) ; 
 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – pozytywna 
 
17) w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej (druk 742) ;  
 

                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
18) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska o nadanie statutu jednostce 

organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska, Centrum Obsługi Placówek Oświatowych   
nr 1 w Gdańsku (druk 739) ;  

 
                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
19) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Gdańskiej Rady Oświatowej (druk 737) ;  

 
                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
20) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. 

Damroki 137 w Gdańsku (druk 745) ;  
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
21) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy                                   

ul. Stanisława Dąbka 35 w Gdańsku (druk 746) ;  
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 



22) w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 84 w Gdańsku przy ul. Burgaskiej 5                     
(druk 747) ;  
 

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

             Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
23) w sprawie zmiany uchwały o utworzeniu placówki zapewniającej opiekę i 

wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza miejscem stałego 
zamieszkania pod nazwą "Bursa Gdańska"  z siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52 (druk 794 + AUTOPOPRAWKA); 

 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
             Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
24) zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 
793 + AUTOPOPRAWKA)  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz - Przewodniczący Klubu Radnych PO 

 
25) w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji w sprawie 

zmian statutów (druk 792 + AUTOPOPRAWKA);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz - Przewodniczący Klubu Radnych PO 

 
5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Pre zydenta Miasta.  
6. Wnioski, o świadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, senat  wolnego Hanzeatyckiego Miasta Bremen z 
uznaniem zasług dla czterdziestoletniej pracy na rzecz pokoju i 
międzynarodowej solidarności przyznał statuetkę miastu Gdańsk, jako 
miastu partnerskiemu.  
 
Przewodniczący Rady oddał głos panu Pawłowi Adamowiczowi 
Prezydentowi Miasta Gdańska. 
 
 



PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Panie przewodniczący, wysoka rado,  , zapraszam na krótki film, który 
pokaże 40 lat współpracy między Gdańskim a Bremą. Warte utrwalenia 
w naszej świadomości są doświadczenia oraz owoce współpracy. 
Pamiętajmy, że to współpraca w dziedzinie charytatywnej, miedzy innymi 
budowa domu spokojnej starości na Zaspie imienia Jana Pawła II. 
Ogromne wsparcie organizacji charytatywnej AWO Brema dla 
gdańskiego Caritasu. Z drugiej zaś strony pomoc dla działaczy NSZZ 
Solidarność w stanie wojennym, których stan wojenny zastał w Bremie 
którym ówczesny burmistrz Hanz Koschnick, już niestety nieżyjący zmarł 
kilka miesięcy temu, udzielił wszechstronnej pomocy też przez jakiś czas 
nawet biuro zagraniczne w Bremie istniało. W roku 2001 mieliśmy 
powódź we fragmentach Gdańska; Orunii, Wrzeszcza, wówczas pomoc 
finansowa, rzeczowa ze strony Bremeńczyków. Dość powiedzieć że na 
pierwszej sesji uroczystej inaugurującej odrodzony samorząd Gdański w 
maju 1990 roku. Był z nami również ówczesny przewodniczący rady 
miasta, parlamentu wolnego Hanzeatyckiego Miasta Bremen, pan doktor 
Klink  itd. Zapraszam na 12 minutowy film zrealizowany na zlecenie 
miasta przez telewizję Gdańsk. Dziękuję.  
 
Pokazano film dokumentujący 40 lat współpracy między Gdańskiem a 
Bremą. 
 
Chciałbym przedstawić pokrótce wykonanie budżetu za pierwsze 
półrocze. Na slajdach poszczególnych za chwilę państwo zobaczycie. Za 
pierwsze półrocze odnotujemy nadwyżkę na poziomie 216 000 000 zł ale 
plan na koniec roku mamy deficyt na poziomie 33 000 000 zł. Nadwyżka 
operacyjna jest dobra to pozwala na realizowanie zaplanowanych celów 
inwestycyjnych. Jak się kształtują dochody, według źródeł naszych 
budżetowych zielonym kolorem będą zaznaczone. Udział w podatkach 
państwowych czyli picie mamy dobre  wykonanie prawie 50 % za 
pierwsze półrocze jeżeli chodzi o podatki i opłaty lokalne 56%, tutaj 
głównie  podatek od nieruchomości gra tą role. Jeśli chodzi o dochody z 
mienia komunalnego tutaj wykonanie jest mniejszy niż powinno być 41%.  
W  przypadku subwencji dotacji z budżetu państwa wykonanie jest na 
później 59%. Dotacje na projekty współfinansowane z Unii Europejskie 
również dobre wykonanie na poziomie 57%. Pozostałe dochody na 
poziomie prawie 67%. Wydatki ogółem; wydatki bieżące kształtują się: 
zostały wykonane na poziomie miliarda złotych 7 000 000 zł wydatki 
majątkowe na poziomie 215 000 000 w stosunku do zaplanowanych 581. 
Gdy popatrzymy szczegółowo na tabelę wydatków bieżących to: jeżeli 
chodzi o drogi i komunikację zbiorową wykonanie jest na poziomie 46%, 
podaję go w procentach, oświaty wychowania edukacji, opieki na 



poziomie  51%, opieka i polityka społeczna 51%, gospodarka 
komunalna, ochrona środowiska 39%, administracja publiczna 43%, 
działalność kulturalna łącznie z dotacjami do instytucji kultury 46%, sport 
i turystyka 42%, bezpieczeństwo publiczne ochrona przeciwpowodziowa 
prawie 50% ,wpłata do budżetu państwa ta rzecz niemiła tzw. 
,,Janosikowe” zapłaciliśmy równe 50%. Proszę się przejrzeć komunikacji 
zbiorowej za pierwsze półrocze nasza komunikacja publiczna, 
samorządowa przywiozła ponad 88 000 000 pasażerów jak porównamy 
do 1 półrocza z roku 2015 tutaj odnotowujemy wzrost w roku ubiegłym 
analogicznym okresie tych przewiezionych pasażerów było 87 000 000. 
To dobry trend, oznacza to, że nasze wydatki na inwestycje w zakresie 
komunikacji publicznej i przynoszą pożytek, zachęcają do częstszego 
korzystania z tramwajów i  autobusów. Jeżeli chodzi o finansowanie 
komunikacji publicznej wpływy ze sprzedaży biletów pokryły te koszty na 
poziomie 52%, dopłata z budżetu miasta na poziomie prawie 48%. 
Oświata i wychowanie. Subwencja oświatowa pokryła, czyli dotacja czyli 
pieniądze z rządu centralnego pokryły koszty oświaty wychowania na 
poziomie prawie 65 %, natomiast z dochodów miasta musieliśmy pokryć 
te koszty na poziomie ponad 35% i ta tendencja prawdopodobnie na 
koniec roku będzie podobna to jest przykład na rozmiaru dofinansowania 
zadania rządowego powtarzam, bo edukacja w polskim państwie 
zadaniem rządu centralnego zleconą dla samorządów na początku lat 
dziewięćdziesiątych ubiegłego wieku to tak a propos dyskusji na temat 
obecnej przygotowywanej zmian w systemie edukacji. Opiece społecznej 
liczba osób korzystających z tej pomocy jeżeli chodzi o domy pomocy 
społecznej 700 osób, ośrodki wsparcia dziennego 1651 osób, 
mieszkania chronione 37 osób, ośrodki interwencji kryzysowej  udzieliły 
pomocy dla 29 osób, jednostki specjalistycznego poradnictwa obsłużył 
ponad 71 000 osób, placówki wsparcia dziennego 370 osób, placówki 
opiekuńczo wychowawcze wsparły 362 gdańszczan, centra integracji 
społecznej 65 osób, warsztaty terapii zajęciowej w sumie opieką 
społeczną różnym zakresie oczywiście rodzaju objęto aż 75 000 
gdańszczanek i gdańszczan. Jeśli chodzi o działalność kulturalną za 
pierwsze półrocze. Główne projekty, które zrealizowaliśmy w tym czasie 
to sjesta festiwal, dofinansowaliśmy festiwal teatru telewizji, teatru 
polskiego, dwa teatry w Sopocie, Gdański festiwal muzyczny, 
międzynarodowy festiwal poeta, europejski poeta wolności,  czy orszak 
trzech króli, święto gdańskiej nauki, tydzień Heweliusza, według Wajdy 
święto miasta Gdańska ale też współpraca międzynarodowa, warto tu 
zauważyć wystawa gdańskie artystów Druskiennikach Republika 
Litewska, prezentacja kulturalna artystów Gdańska podczas XXXVI 
międzynarodowego  dnia Hanzy w Bergen w Norwegii i warsztaty dla 
dzieci w Ejszyszkach Litwa; tutaj głównie chodzi oczywiście o dzieci 



polskie na terenie Litwy. Działalność kulturalna; miejskie instytucje 
kultury zrealizowały bardzo wiele wydarzeń 3637 w nich brał udział 509 
000 uczestników organizacje pozarządowe zorganizowały 7 wydarzeń 
na których wzięło udział ponad 20 000 uczestników, bezpośrednio biuro 
prezydenta ds. kultury zorganizowało 13 wydarzeń, w których wzięło 
udział 118 000 uczestników. W sumie we wszystkich wydarzy na 
kulturalnych w 1 półroczu tego roku wzięło udział 648 000 osób. 
Upowszechnienie sportu i turystyki. Tutaj główne imprezy to noworoczna 
kąpiel morsów, nordic walking, balt-tur Gdańsk, Gdańsk Streetball, 
imprezy żeglarskie, ważna impreza II PZU Gdański maraton ogromne 
wydarzenie biegowe, sportowe czy wydarzenie żeglarskie Baltic  Sail. W 
zakresie upowszechnia sportu i turystyki; było 9 wydarzeń wzięło  udział 
w tych wydarzeniach ponad 4700 uczestników. Biuro prezydenta ds. 
sportu było głównym organizatorem. Natomiast Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji nasza jednostka organizacyjna zorganizowała 26 wydarzeń, 
wzięło w nich udział ponad 3200 uczestników  w sumie prawie 8000 
gdańszczan w tych różnych wydarzeniach sportowych wzięło udział. 
Wydatki majątkowe realizowane z Unii Europejskiej, mamy obecnie 9. 
Rozliczamy budowę Europejskiego Centrum Solidarności, projekt 
komunikacji miejskiej, rewitalizacji Dolnego Wrzeszcza Letnicy, Dolnego  
Miasta. Inne to budowa mostu zwodzonego na Wyspę Sobieszewską, 
przypomnę niedawno otworzyliśmy koperty, została wybrana firma. 
Budowa za chwilę ruszy mostu zwodzonego na Wyspę Sobieszewską, 
również otrzymaliśmy na to zadanie dofinansowanie z budżetu państwa 
subwencji drogowej na poziomie 18 000 000 zł. Inne wydatki majątkowe 
to modernizacja licznych obiektów oświatowych, drogi, chodniki Gdański 
program przeciwpowodziowy. Kończy się budowa krytej pływalni na ulicy 
Siedleckiej w Gdańsku Osowej, 1 września będzie otwarta. Kończy się 
budowa Centrum Sportów Młodzieżowych przy ulicy Grunwaldzkiej 244 
oraz wiele innych inwestycji. Nasze spółki miejskie kończą budowę 
kolejnych mieszkań, gdańskie inwestycje społeczne, towarzystwo 
budownictwa społecznego Motława czy gdańskie towarzystwo 
budownictwa społecznego będziemy w najbliższych tygodniach, 
miesiącach oddawali kolejne mieszkania dla gdańszczan. Wskaźnik 
zadłużenia miasta na 30 czerwca 2016 rok wynosił 936 000 000 zł to jest 
wskaźnik na poziomie 35,5 %, bardzo bezpieczny. Wskaźnik liczony  do 
obsługi corocznej wydatków wynosi 4,32 % bardzo to jest na 
bezpiecznym poziomie. Tutaj pokazuje tabele  jak  Gdańsk lokuje się na 
tle największych polskich miast, czyli chodzi o relację zadłużenia do 
dochodów bieżących. Miastem które ma największe zadłużenie jest 
Łódź, później Lublin, Wrocław, Bydgoszcz, Rzeszów. Gdańsk zajmuje 
miejsce ostatnie na poziomie 35 % a więc widzicie państwo jak często 
do mnie dochodzą plotki na temat zarządu komisarycznego w Gdańsku 



czyli usunięcia mnie ze stanowiska,  przynajmniej jednego powodu nie 
będzie. Stan finansów Gdańska jest super dobry a więc tym którzy o tym 
myślą będą musieli coś innego wymyśleć. Trwają prace nad budżetem 
miasta Gdańska no rok 2017. Jak wiemy dzisiaj Rada Ministrów 
przyjmuje projekt ustawy budżetowej na rok 2017 tak się dobrze złożyło, 
że dzisiaj mamy posiedzenie Rady Miasta, więc ja przedkładam 
Wysokiej Radzie informacje na temat założeń budżetu na przyszły rok. 
Opieramy się oczywiście na wskaźnikach, które określa Minister 
Finansów  - tutaj nastąpiła korekta jak pamiętamy w pierwszym 
momencie Minister Finansów określał, wyceniał wzrost produktu 
krajowego brutto na poziomie 3,9 % nastąpiło teraz obniżenie tych  
wskaźników  my to bierzemy pod uwagę do poziomu 3,6 %. Natomiast 
następuje korekta po stronie przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce 
narodowej ten zrost Minister Finansów planuje na poziomie 5 %, również 
tą korektę w stosunku do pierwotnego założenia 4,4 % dokonaliśmy. W 
przyszłym roku nie planujemy żadnych powszechnych podwyżek w 
sferze budżetowej miasta Gdańska. Przypomnę że w tym roku one miały 
miejsce a w przyszłym roku ich nie będzie. Ważny moment, ważny 
wskaźnik to jest wprowadzenie tej minimalnej stawki godzinowej 12 zł to 
z skutkuje oczywiście wzrostem kosztów niektórych usług, które miasto 
Gdańsk zakupuje. W związku z tym wyższe w przyszłym roku powinny 
być dochody budżetowe z tytułu podatku dochodowego od osób 
fizycznych PIT ale równocześnie nastąpi obciążenie wydatku z tytułu 
wzrostu wynagrodzeń dla osób świadczących usługi w zakresie pomocy 
społecznej oraz zabezpieczenie obiektów sportowych. Chodzi tu głównie 
o koszty ochrony tutaj na pewno te usługi wzrosną. Jak dochody mają 
się kształtować ? Zakładamy, planujemy dochody na poziomie 2 
miliardów 712 000 000 zł, wydatki planujemy na poziomie 2 miliardów 
788000000 czyli deficyt powinien wynieść 75 000 000 zł. To jest jeden 
duży znak zapytania. Negocjujemy w magistracie naszym kwestię 
postulatów sektora edukacji wychowania na wzrosty wydatków. Zmiany 
które rząd prawa i sprawiedliwości wprowadza niestety uderzają, 
zwiększają wydatki samorządów terytorialnych w tym Gdańska. 
Przykład: proszę bardzo chociażby zniesieniem obowiązkowej nauki dla 
sześciolatków powoduje, że większość rodziców zostawiła swoje dzieci 
w przedszkolu, a przedszkola są utrzymywane w 100 % z budżetów 
samorządów terytorialnych. W ten sposób rząd ma mniejsze wydatki po 
stronie subwencji. Zakładamy, że w przyszłym roku 1 września 2017 
roku  w związku z chaosem którego jesteśmy świadkami, bo mówi się o 
zmianach w edukacji nie ma ustaw, są domysły minister częściowo 
wycofuje się z niektórych zapowiedzi, to witamy oczywiście z radością te 
wycofywanie się, ale podejrzewamy że liczba przedszkolaków którzy 
powinni przejść do szkoły a zostanę w przedszkolu niestety wzrośnie. 



Kolejny przykład wzrostu naszych wydatków. Można powiedzieć, takich 
przykładów przerzucania kosztów i wydatków z budżetu centralnego na 
budżet samorządów terytorialnych będzie znacznie więcej. Dlatego też 
być może deficyt dzisiaj planowane na poziomie 75 000 000 może być 
wyższy stąd to moje dodatkowe wyjaśnienie. W przyszłym roku 
zamierzamy; zaciągnąć kredyt z Europejskiego Banku Inwestycyjnego 
na poziomie  168 000 000 zł, spłacić pożyczek zamierzamy na poziomie 
300 000 zł, również wykupimy obligacje za prawie 29 000 000 zł ale też 
udzielimy pożyczki w przyszłym roku dla Związku Harcerstwa Polskiego, 
dla Wspólnot Mieszkaniowych i dla parafii Wniebowzięcia Najświętszej 
Maryi Panny czyli Bazyliki Mariackiej na poziomie 900 000 zł, oczywiście 
jak domyślacie się raczej ta pożyczka nigdy do nas i wróci. 
Prawdopodobnie będzie to swego rodzaju bezzwrotna darowizna. 
Kościół Mariacki którego proboszcz tutaj przed chwilą był na ekranie 
planuje ogromną bardzo kosztowną konserwację kościoła Mariackiego i 
bez wsparcia podatników Gdańskich po prostu się to nie może odbyć. 
Nadwyżka operacyjna - to takie pojęcie niezwykle istotne to różnica 
między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, troszeczkę 
spadnie będzie ona wynosić         224 000 000 zł. Nadwyżka operacyjna; 
przypomnę gra ogromną rolę przy kwocie możliwych kredytów, które 
chcielibyśmy zaciągnąć. Czyli im wyższa nadwyżka operacyjna tym 
więcej można pieniędzy pożyczyć, im mniejsza nadwyżka operacyjna 
tym mniej pieniędzy można pożyczyć. To swego rodzaju kaganiec na 
finansach samorządów terytorialnych. Proszę państwa jak dochody 
wobec tego będą wyglądały w porównaniu 2016-2017 rok. Dochody 
ogółem wzrosną nominalnie 81 000 000 milionów, dochody własne 
wzrosną o 31 000 000 zł natomiast spadnie nam z dochód subwencji 
oświatowej,  tak nam to wyliczono że będziemy mieli mniej o 3 000 000 
zł, też planujemy niższe dochody z mienia komunalnego o 20 000 000 zł 
mniej. Dotacje na zadania własne też spadają po prostu nie realizujemy 
już, kończymy realizację projektów z Unii Europejskiej, tutaj ten spadek 
jest aż o 100 milionów złotych. Jeżeli chodzi o dochody 2016-2017 tutaj 
będzie wzrost dotacji generalnie na zadania zlecone i powierzone na 
151 000 000 zł w tym pomoc rządu centralnego program 500+ o prawie 
130 000 000 zł. W dochodach w 2017 roku trzeba odnotować; nastąpi 
niewielki wzrost udziału miasta Gdańska w PIT 48,04% do 48,15% co da 
zwiększenie wpływów z PIT-u, niezależnie od wzrostu płac a tym samym 
na tym zarobi budżet centralnej budżet miasta Gdańska. Jeżeli chodzi o 
podatki lokalne w tym podatek od nieruchomości, tutaj te opodatkowanie 
jest niezmienne, tutaj liczymy po prostu że więcej zostanie powierzchni 
biurowej oddanej do użytku, więcej powierzchni mieszkaniowej zostanie 
oddane do użytku, czyli zwiększy się powierzchnia podlegająca 
opodatkowaniu. Proszę państwa generalnie spadek dochodów nastąpi 



po stronie sprzedaży mienia komunalnego, również spodziewamy się 
mniejszego zwrotu z VAT-u z tytułu realizowanych inwestycji to powód 
zmieniających się przypisów podatkowych, które niestety nam zaniżają 
te wpływy zwrotu VAT-u. Natomiast wzrost dochodów jest w związku z 
realizacją programu 500+. Wydatki ogółem wzrosną o 157 000 000 zł. W 
majątkowych spadek będzie 5 %. Natomiast wydatki bieżące wzrosną 
bardzo poważnie bo aż o 253 000 000 zł. W tym wzrosną szczególnie na 
edukację, aczkolwiek jak mówiłem przed chwilą, może tutaj być nieco 
wyższa kwota. Również na opiekę społeczną wzrosną wydatki o prawie 
15 000 000 zł. Na edukację, nie mamy zabezpieczonych środków i to 
jest przedmiotem negocjacji, na edukację dodatkowo brakuje nam 
25 000 000 zł w tym dla samorządowych placówek publicznych 20 000 
000 zł, prawie 5 000 000 dla placówek niepublicznych i na pozostałe 
zadania edukacyjne brakuje 200 000 zł, natomiast jeżeli chodzi o pomoc 
społeczną brakuje prawie 14 000 000 zł w tym; na wsparcie dla pieczy 
zastępczej, osób starszych, niepełnosprawnych i na różne programy 
zdrowotne w tym dla na opiekę dla dzieci do lat trzech. Wydatki 
majątkowe; spółki zostaną dokapitalizowane na poziomie 80 000 000 zł 
programów inwestycji będziemy realizowali za 375 000 000 zł. W 
przyszłym roku na budżet obywatelski zostanie przeznaczonych ponad 
12 500 000 zł. Jak wygląda wobec tego zadłużenie miasta na 31 grudnia 
oczywiście hipotetyczne, planowane zadłużenie miasta na grudzień 31 
grudnia 2017 roku powinien on wynosić 36 % czyli nastąpi tu wzrost o 2 
% stosunku do końca roku 2016, wskaźnik spłaty zobowiązań będzie 
podobny na poziomie 44,42 %. Dług prawdopodobnie 31 grudnia Miasta 
Gdańska na koniec 2017 roku wyniesie 980 000 000 zł. Są to założenia 
gdzie one mogą się zmienić co do kwot globalnych po stronie edukacji, 
wychowania. Jeżeli chodzi o szczegóły wydatków tutaj też być może na 
pewno będą jakieś zmiany po pracach w komisjach Rady Miasta. 
Natomiast mówię tu o ranach finansowy w których się poruszamy, 
których trzeba brać pod uwagę przy przesuwaniu ewentualne w 
komisjach w Radzie Miasta, niektórych wydatków. Tak ta sytuacja 
powinna wyglądać w przyszłym roku, mam nadzieję że budżet w grudniu 
na 2017 rok uchwalimy. Bardzo dziękuję za uwagę. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo za informacje na temat założeń budżetu na 2017 oraz 
za wykonanie budżetu za pierwsze półrocze. Proszę państwa, 
przekazuję głos Panu Prezydentowi Kowalczukowi.  
 
 
 
PIOTR KOWALCZUK – Z-ca Prezydenta ds. polityki społ ecznej 



Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Marszałku, drodzy 
Gdańszczanie jeszcze dwie informacje. Pierwsza realizacja zadań, które 
wynikają z aktywności dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji letnich, 
rzecz najważniejsza w tym roku, czyli odpowiedź na zapotrzebowanie 
jakie w ankietach, a także w drodze dialogu w ramach forum rad 
rodziców, przekazali miastu rodzice i w tym roku założenie było takie, że 
zajęcia muszą być dłuższe niż tygodniowa, także dłużej trwające czyli 
więcej niż 8 godzin albo przynajmniej 8 godzin i tak zostały w tym roku 
zorganizowane. Na akcję lato przeznaczyliśmy zarówno w ramach 
placówek oświatowych jak i dla organizacji pozarządowych 1 670 000 z 
1 490 000 planowanych. Zwróćcie państwo uwagę że w tym roku nie 
było ani żadnych kolejek ani problemów z tym aby dostać się do Pałacu 
Młodzieży, ze względu na uporządkowanie kwestii rekrutacji tego typu 
zajęcia podczas akcji lato. Zajęcia dla dzieci były bezpłatne, jedyna 
opłaty które się pojawiały wtedy kiedy dzieci opuszczały placówkę i szły 
do innych instytucji. Instytucje kultury ale także instytucje, które są 
związane z rozwojem włączyły się w całą sieć organizacji tych spotkań 
wakacyjnych dla dzieci i młodzieży w Gdańsku. Z oferty miasta 
skorzystało 5 000  unikalnych użytkowników co to oznacza, że mamy też 
dzieci, które kilkakrotnie skorzystały z oferty letniej ale 5 000 to są te 
unikalne rekordy osoby, które w tym roku z akcji lato skorzystały. Oferta 
32 szkół i placówek oświatowych przynajmniej przez 6 tygodni 
pracowało, aż 17 placówek organizując tak zwane półkolonie. Po raz 
pierwszy w historii takie zdarzenie w mieście Gdańsku się wydarzyły. 
Jest bardzo dobrze oceniane przez rodziców, którzy w tym czasie 
pracują i chcemy je kontynuować w kolejnych latach. Pamiętajcie 
państwo, że w czasie wakacji nauczyciele mają prawo do odpoczynku, 
dlatego też jest to dobrowolność prowadzenie tych zajęć w szkołach, 
stąd w tym roku rozszerzyliśmy ofertę o organizacje pozarządowe. Tam 
gdzie szkoły nie wykorzystały tych środków te zajęcia poprowadził 
organizacje pozarządowe, to też się sprawdziło w organizacji chociażby 
przez tak długi czas prowadzonych zajęć. Zajęcia również rozłożone 
równomiernie jeżeli chodzi o sieć miasta, to było jedno założeń tak aby 
przynajmniej w każdej dzielnicy gdzie jest placówka edukacyjna takie 
zajęcia miały miejsce. Gdzie placówki nie ma te zajęcia prowadził 
Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej. Zagwarantowana została opieka, 
jeżeli chodzi o samych nauczycieli 394 osób przez blisko 21432 godziny. 
Wszystkie te godziny by opłacone przez miasto Gdańsk. Jeszcze raz 
dodam są to dodatkowe środki poza tymczasem urlopowym płatnym, 
którym posiadają nauczyciele. Druga informacja dotyczy organizacji roku 
szkolnego. Do roku szkolnego jak zawsze przygotowujemy się jeżeli 
chodzi o infrastrukturę rok 2015 i 2016 łącznie 150 000 000 zł, osiem 
termomodernizacji, sto dużych remontów ,nie mówię o tych bieżących 



tylko te które dotyczą dostosowań placówek. Dwadzieścia trzy boiska, 
dwa żłobki, jeden basen i dwadzieścia dziewięć placów zabaw. Zwróćcie 
państwo uwagę że od 2000 roku do 2016 roku gmina miasto Gdańsk 
dokonała remontów inwestycji na kwotę 600 000 000 zł, prawie 0,60 
miliarda złotych. Koszty utrzymania sieci w Gdańsku to o czym już mówił 
Pan Prezydent w  założeniach budżetowych, wydatki pokrywane są 
jedynie w 60%, resztę dokładane jest z podatków gdańszczan, czyli do 
454 000 000 ponad 300 000 000 dołożą w tym roku gdańszczanie do tej 
kwoty 60 %. Jeżeli mówimy też o liczbach, które przywołał pan prezydent 
mówiąc o liczbie sześciolatków, które chcą rozpocząć edukację w tym 
roku bo to bardzo ważne też pytanie, które kierowali do nas 
dziennikarze. W tym roku szkolnym do klasy pierwszej do szkół 
publicznych prowadzonych przez gminę miasto Gdańsk będzie 
uczęszczać 1163 sześciolatków, do szkół publicznych prowadzonych 
przez inne organy 228, do oddziałów zerowych 1904 sześciolatków 
szkołach publicznych, 33 szkołach publicznych prowadzonych przez inny 
organ. Jeżeli chodzi o przedszkola to w przedszkolach pozostało 667 
sześciolatków w przedszkolach publicznych, 87 w przedszkolach 
publicznych prowadzonych przez inny organ. To o czym mówimy i o 
czym mówił prezydent, jeżeli chodzi o finanse przedszkola nie mają 
swoje subwencji, mają tak zwaną dotacje. Różnica na jednego 
przedszkolaka, przedszkolak otrzymujemy 1300 zł, na ucznia 5300 zł. 
Czyli na każdym tym manewrze przejścia dziecka do oddziału 
przedszkolnego tak naprawdę nie otrzymujemy wtedy 4000 zł. Przyszły 
rok szkolny; liczba placówek w  Gdańsku niepublicznych 180, 
publicznych 208, publicznych nie samorządowych 26. Liczba uczniów w 
gdańskich placówkach prowadzonych przez gminę 52 710, o 1000 
mniejsza niż w roku ubiegłym, w niepublicznej 9 969, publicznych nie 
samorządowy 3 493 i szczegółowe przedstawienie tego co dotyczy 
rozłożenia zarówno co do liczby placówek, które w tym roku prowadzimy 
łącznie z domanowymi gimnazjami które państwo powołaliście, a także 
różnica w liczbach została państwu przedstawiona. Priorytety, które 
zostały wyznaczone zarówno przez badania które były prowadzone z 
uczniami rodzicami nauczycielami ale także tym co wynika z polityki 
oświatowej państwa i gminy. Infrastruktura dodatkowa oferta szkół, 
współpraca z rodzicami, programy społeczne, sportowe, zdrowotne, 
wsparcie ucznia i rodzica, kadra nauczycielska, sieć, organizacja i 
logistyka zostały one szczegółowo omówione na Komisji Edukacji, 
można te zapisy wszystkie poznać. Jeżeli chodzi o kadrę nauczycielską 
do zwolnienia a z art. 20 przygotowywało się 22 osoby. Do końca 
sierpnia tak na prawdę ten ruch migracyjny w oświacie jeszcze trwa, 
dlatego też przy kolejnej sesji będzie można podać szczegółowe dane ilu 
z tych nauczycieli nie podejmie pracy jeżeli chodzi o art. 20. Do tej pory 



170 nauczycieli złożyło wnioski o urlopy zdrowotne na rok następny. 
Dziękuję bardzo. 
 
Załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIE KLUBOWE 
 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, bardzo proszę teraz oświadczenia 
klubowe pan przewodniczący Kazimierz Koralewski (PiS).  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado w kontekście 
porządku dzisiejszego posiedzenia trzeba zauważyć, że w zmianach 
zaproponowanych w budżecie pan prezydent przewidział według moich 
szacunków ponad 7 000 000 zł na naprawy szkód popowodziowych po 
ulewie czyj jak inaczej w mediach to nazywano. Dramat, tragedia tych 
ludzi, którzy zostali poszkodowani 15 lipca zmusił radnych Rady Miasta 
Gdańska do przeanalizowania całego systemu retencyjnego w Gdańsku, 
pieniędzy, które zostały na to wydane i efektów jakie miasto z tego tytułu 
uzyskało. Okazało się, że po tragicznej powodzi 2001 roku nadał w tych 
samych newralgicznych punktach jesteśmy zagrożeni jak na dzisiaj 
wydaje się z wyjątkiem kanału Raduni. 7 000 000 zł na naprawy 
przewidziane w tej zmianie do budżetu, podkreślam, że na pewno to nie 
są wszystkie koszty, które trzeba będzie w najbliższym czasie ponieść 
żeby przywróci do stanu poprzedniego ten system, który do tej pory 
działał. To jest wartość za którą na pewno można by wybudować 2 nowe 
zbiorniki retencyjne, średniej wielkości. Szacowałem na przestrzeni lat, 
kiedy pracowaliśmy w Radzie Miasta że rocznie w budżecie de fakto 
przeznaczono 5 000 000 zł na budowę zbiorników retencyjnych, średnio, 
nie więcej. Tak więc odwołanie pracowników, którzy są za to 
odpowiedzialni jest może nośny medialnie ale powinien za to 
konsekwencje ponosić prezent miasta, ponieważ dopiero teraz 
dowiedzieliśmy się że na nowo wybudowanych zbiornikach w tym całym 
systemie, nie ma systemu monitoringu poziomu wody, nie ma systemu 
wczesnego ostrzegania, skutkiem tego miasto poniosło straty, chociażby 
wszyscy widzieli zalane tramwaje, zagrożone ludzkie życie. Gdyby taki 
system był do takich strat by nie doszło, przede wszystkim w majątku 



ruchomym jak i nieruchomym. Przeglądałem osobiście protokoły 
wojewódzkiego sztabu kryzysowego o prognozach, o meldunkach, 
oglądałem harmonogram godzinowy i pragnę zauważyć wysoka rado, że 
w województwie Pomorskim funkcjonuje taki system regionalnego 
ostrzega. Jest taki system, który każdy dzisiaj używa smartfon-a, może 
mieć i komunikaty na bieżąco w swoim telefonie, jeżeli takie komunikaty 
z terenu dotrą. Takich komunikatów z Gdańska do wojewódzkiego 
sztabu kryzysowego nie było, tak więc mieszkańcy nie byli ostrzeżeni 
nawet w tych zlewniach potoków, które były zagrożone, że narasta 
niebezpieczeństwo i należy się ewakuować. Dzisiaj widzimy to 
wymiernie w kwotach, które należy wydać. Tak na marginesie mogę 
państwu powiedzieć, że ze zdziwieniem stwierdziłem, że tak jak w 
średniowieczu tak dzisiaj działa podobno średniowieczny niezawodny 
system przelewowy w zbiornikach retencyjnych to są takie budowle 
hydrotechniczne na wejściu zbiornika jest tzw. mnich i na wyjściu 
zbiornika tzw. Mnich, że woda się wlewa i wylewa. Ponieważ nie było 
tego systemu ostrzegania, kiedy woda awaryjnie już się przelewała albo 
rozlewały zbiorniki, wówczas wiadome jest jaki efekt pękniętej tamy 
rusza, wielka powodziowa fala. Nie było tej świadomości na dole, dolnej 
części miasta że na górze już dzieje się tragedia. Tak więc dzisiaj 
teoretycznie można by sobie wyobrazić, że prezydent ustawia przy 
każdym zbiorniku, przy każdym deszczu człowieka z krótkofalówką, który 
melduje do centrum kryzysowego o ile centymetrów ta woda się podnosi 
i czy jest jakiś zagrożenie, co oczywiście w tej sytuacji jaka była nie 
miało miejsca. Tak więc bardzo poważna nauczka, bardzo wymierne 
straty. Ja mam prawo panie prezydencie uważać, że tu pan nie dopełnił 
swoich obowiązków, wprowadzał pan Rade Miasta w błąd, która 
pojmowała uchwały o środkach przekazywanych na budowę zbiorników 
retencyjnych, które potem nie były w żaden sposób monitorowane. 
Myślę, że XXI wiek nas do tego obliguje. Druga kwestia, dzisiaj 
pamiętacie państwo mamy sesji Rady Miasta Gdańska, w której to 
porządku nie ma nic na temat parkingów. Pamiętam kiedy 
podejmowaliśmy uchwałę na sesji w maju o strefach parkowania 
płatnych. Przypomnę, że byliśmy przeciwni pani prezydencie ale pan 
twierdził że mieszkańcy tego chcą i za drobną opłatą będzie im w życiu 
lepiej. Konfliktu który przetoczył się przez okres wakacyjny przez Gdańsk 
pokazał jednak, że było to bardzo duże utrudnienie nie tylko dla 
mieszkańców ale również dla turystów. Zepsuło to; wizerunek Gdańska 
w Polsce może i nawet zagranicą, bo jak ktoś płaci ze zdziwieniem karę 
300 zł za zaparkowanie za brak biletu na prawdę jest to kuriozalna kara. 
Na marginesie powiem, że wkroczył prawdopodobnie pan na teren 
mieszkańców Brzeźna, zagroził takim egzystencjalnym interesom i stąd 
te protesty nawet na ulice Gdańska blokady ruchu itd. Dzisiaj w porządku 



Rady Miasta nie widzę rozwiązania tego problemu, a pragnę zauważyć 
bo radni nie otrzymali tego do wiadomości, a pan prezydent otrzymał, że 
w dniu 22 sierpnia wojewoda Pomorski podjął rozstrzygnięcie nadzorcze, 
w którym stwierdził nieważność zarządzenia nr 602 Prezenta Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia w sprawie podania do publicznej 
wiadomości wykazu nieruchomości gruntowych stanowiących pasy 
drogowe dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
Gdańska a przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas oznaczony 
w trybie bezprzetargowym celem zorganizowania płatnego postoju 
pojazdów. Tak więc, umowy cywilnoprawne zawarte przez prezydenta 
straciły podstawę prawną. Naszym zdaniem takie rozstrzygnięcie jest 
natychmiast wykonalne, więc praktycznie te umowy w obiegu prawnym 
nie egzystują. Pan prezydent w tej sprawie stanowiska nie zajął. Dzisiaj 
życie toczy się jak zwykle, mieszkańcy pewnie otrzymują nadal mandaty 
i nadal będą windykowani, nie tylko mieszkańcy, a również turyści.  Więc 
problem narasta tak długo, aż skończą się pewnie te umowy, a 
konsekwencje być może formalno-prawne będą toczyć się nadal. Tak 
więc, miasto poniosło straty wizerunkowe a być może poniesie jeszcze 
straty finansowe. Następna kwestia to jest Centrum Usług Wspólnych. 
My tutaj jako radni miasta Gdańska obserwowaliśmy już jednostki 
obsługi finansowo-księgowej, który był poprzednio i obserwowaliśmy ten 
proces wyciągania z tego systemu poszczególnych jednostek i za 
każdym razem pan prezydent to uzasadniał, że będzie to lepsze niż ten 
wspólny system obsługi finansowo-księgowej. Nagle następuje wolta o 
180 stopni i prezydent wychodzi z propozycją Centrum Usług 
Wspólnych. Z naszej wiedzy wynika, że pan prezydent zlecił studium 
wykonalności tego przedsięwzięcia firmie zajmującej się badaniem 
rynku, badaniem zmian organizacyjnych w biznesie. Natomiast 
oczywistym jest, że system edukacji w mieście Gdańsku nie jest 
przedsięwzięciem biznesowym i przeniesienie tego modelu z biznesu 
bezpośrednio do szkół będzie na pewno groził wieloma zawirowaniami, z 
którymi pan prezydent im zetknęliśmy się już wielokrotnie z czego 
wynikały wnioski o zmiany o wyjęcie z tego systemu poszczególnych 
jednostek i nadanie im sami dzielności. Zakładam że ten proces 
powtórzy się ponownie. Podkreślam, że na naszą opinie nie ma wpływu 
demonstracja, która dzisiaj miała miejsce przed radą miasta Gdańska. 
Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości mógłby poprzeć taki projekt zmian 
organizacyjnych w przypadku, gdyby to były zmiany nie obligatoryjne a 
fakultatywne dla kierowników jednostek i musiałoby się to wiązać z 
autopoprawką pana prezydenta o wykreśleniu z § 1 pkt. 4 w pkt. 4 pod 
punktów od 2 do 5 i w § 8 pkt. od 2 do 5. Także  panie prezydencie w 
takim kształcie, takiej uchwały poprzedź nie możemy w żadnym wypadł. 
Wracając do pana założeń budżetowych panie prezydencie, wydaje mi 



się że to błąd w założeniach że pan ogłasza, że nie będzie podwyżek. 
Podał pan wskaźnik wzrostu podatku dochodów z podatku PIT około 6 
%. Wiemy, że płaca minimalna rośnie przyszłym roku, spodziewamy się 
że te płace jednak muszą trochę wzrosnąć, a pan zakłada, że tych 
podwyżek nie będzie. Stąd myślę, że to pan prezydent ewentualnie  
wyjaśni. Tak więc, zostało to odebrane, że nie będzie podwyżek dla 
pracowników. Też dobrze panu odpowiadam. Corocznie podejmiemy 
uchwały o wzroście stosownie stawki wynagrodzeń, ponieważ wiele 
osób w Gdańsku pracuje na tej stawce minimalnej, więc myślę że, 
jednak ten wskaźnik musi zostać naruszony. Tak więc, panie 
prezydencie uchwały od Centrum Usług Wspólnych poprzedź nie może. 
Dziękuję bardzo. 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca, a w formie sprostowania w 
imieniu Prezydenta Miasta Gdańska, pan prezydent Grzelak. Bardzo 
proszę.  
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Szanowni państwo radni, szanowni przewodniczący, tylko w charakterze 
sprostowania bo kilka tez pojawiło się zdecydowanie nieprawdziwych 
informacji. Jedna pierwsza teza nieprawdziwa to o 5 milionach złotych 
wydatkowanych na system melioracyjny w Gdańsku na samo utrzymanie 
systemu melioracyjnego to warto panie radny do budżetu miasta 
Gdańska  spojrzeć to jest  26 000 000 zł w ramach umowy powierzenia 
realizowane przez gdańskie melioracji od 2001 roku 374 000 000 zł 
poszły na inwestycje związane z systemy melioracyjne w Gdańsku tym 
na zbiorniki retencyjne. Jak panu te 5 000 000 zł wyszło tego trudno mi 
wyjaśnić. Jeśli chodzi o zarządzenie dotyczące czy uchylenie decyzji 
wojewody o uchyleniu zarządzenia dotyczącego stref wydzierżawionych 
pod parkowanie, warto też zapoznać się z tym uzasadnieniem, warto 
zobaczyć jakie zarządzenie ta decyzja wojewody uchyla. Wojewoda 
uchyla zarządzenie dotyczące ogłoszenia nieruchomości pod dzierżawę 
parkingów. To zarządzenie zostało już skonsumowane w maju w 
momencie głoszenia przetargu na tę dzierżawę. Mamy 30 dni na 
odwołanie się od tego zarządzenia, na pewno będziemy te 30 dni  
maksymalnie wykorzystywać, żeby przeanalizować czy odwołamy się do 
Sądu Administracyjnego w tej sprawie.  Mam pytanie, dlaczego jednak, 
bo pan jest doradcą pana wojewody, dlaczego wojewoda w tej kwestii 
zachowuje się w sposób wybiórczy? Dlaczego podobne strefy 
funkcjonują w województwie Pomorskim; w Pucku, w gminach powiatu 
Nowodworskiego? Dlaczego akurat wojewoda włącza się uważam w 



akcję polityczną w Gdańsku i jedynie w Gdańsku? Dlaczego wojewoda 
nie bada uchwał, w których pobierane są opłaty różnych miastach i 
gminach w Polsce i też województwie Pomorskim w soboty? Chociaż 
mamy prawomocne wyroki NSA, dotyczące uchylenia tego rodzaju 
uchwał, gdzie funkcjonują strefy płatnego parkowania i pobór opłat w 
soboty. W województwie Pomorskim z takich miast jest np. Pelplin. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca Dulkiewicz. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, 
współpracownicy pana prezydenta, drodzy mieszkańcy i internauci bo 
nie wiem czy państwo pamiętacie że już od paru ładnych miesięcy 
staramy się każdemu umożliwić obserwowanie tego czym się tu 
zajmujemy i jakie ważne decyzje, także dla mieszkańców naszego 
Gdańska podejmujemy. Ja chciałam, za chwilę odniosę się do tego co 
mówił pan przewodniczący Koralewski. Chciałam zwrócić uwagę na 
szczególny symboliczny wydźwięk miesiąca, który właśnie mamy, 
miesiąca sierpnia,  o którym musimy pamiętać w Gdańsku w mieście 
solidarności i wolności w mieście gdzie narodziła się solidarność, 
wybuch 36 lat temu strajk solidarnościowy ale pewnie tego strajku by nie 
byłoby z takich ruchów opozycyjnych jak komitet obrony robotników. 
Chciałam z tego miejsca też podziękować panu marszałkowi Bogdanowi 
Borusewiczowi, też za jego pamięć i inicjatywę, której też przy 
przyklasnęliśmy. Pamiętajmy, że we wrześniu będziemy obchodzili 
czterdziestą rocznicę powstania Komitetu Obrony Robotników i stąd też 
w tym dzisiejszym porządku obrad uchwała, która ma jednemu z rond 
nadać imię Komitetu Obrony Robotników, jako jednego z ruchów, który 
walnie przyczynił się do tego że w ogóle wybuchł strajk sierpniowy i 
powstała solidarność. Co więcej chcę też państwu zapowiedź iż 
będziemy upamiętniać inne ruchy bo to nie był jedyny ruch, który do tego 
doprowadził. Teraz odniosę się do tego co mówił przewodniczący 
Koralewski, co do gdańskiego centrum usług wspólnych. Pani 
przewodniczący, mówi że niezależnie od dzisiejszego protestu bylibyście 
za gdyby ta uchwała miała autopoprawkę, ale autopoprawka jest 
literalnie to o co wnoszą właśnie protestujący. Każdy dzisiaj radny, każdy 
wchodzący do Rady Miasta Gdańska otrzymał karteczkę, na których jest 
napisane jakich zmian oczekują księgowi. Wczoraj podczas połączonych 
Komisji Budżetu i Edukacji była dosyć długa dyskusja na ten temat. Mnie 
zastanawia tylko jedno, bo ja w całej tej dyskusji i w tym sporze, że kiedy 
mówimy o uwspólnianiu usług nie słyszałam ani jednego  głosu ani 



jednego podmiotu zarządzającego szkołą, ani jednego dyrektora, który 
by powiedział, że to zły pomysł. Wypowiadają się tylko księgowi którzy 
bronią jak myślę swoich interesów. Odniosę się jeszcze do jednej pana 
wypowiedzi panie przewodniczący. Mnie po prostu zaskakuje to, że pana 
formacja polityczna prawo i sprawiedliwość, nie uznaje wyroków 
Trybunału Konstytucyjnego za ostateczne, natomiast rozstrzygnięcia 
nadzorcze wojewody już tak. Dziękuję bardzo.  
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Koralewski, rozumiem, że to w 
formie sprostowania.   
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Tak w trybie sprostowania panie przewodniczący, wysoka rado, kiedy 
mówię o systemie retencyjnym to dokładnie rozumiem, to że dotyczy to 
wyłącznie systemu retencyjnego. Więc retencyjny to są zbiorniki 
retencyjne, ewentualnie krótki jakiś odcinek na wejściu i na wyjściu. 
Wyszacowałem te kwoty ze wszystkich dostępnych danych czy to w 
dyrekcji rozbudowy miasta Gdańska, czy to w projektach wieloletnich 
planów inwestycyjnych miasta Gdańska na przestrzeni czasu. Więc to 
wszystko jest dostępne na stronach internetowych jednostek miasta 
Gdańska. Natomiast pan prezydent używa sformułowania system 
melioracyjny a więc mówi o utrzymaniu czy też ewentualnie 
inwestycjach, czy to będzie dotyczyło rowu np. na Olszynce, gdzieś na 
wyspie Stogi, przy jakiś róże deszczowej, w jakiś innej dzielnicy itd. Tu 
chciałem tylko zwrócić uwagę, czy zawsze mówi o system retencji, o 
zbiornikach retencyjnych  i dzisiaj to sam prezydent przyznał, że musimy 
zbudować nowe zbiorniki retencyjne a nie nowe 1000 km rur położyć w 
ziemi. To tylko chodzi  panie prezydencie, wysoka rado o taką różnicę. 
Jeżeli mówimy o retencji to mówimy o systemie, który zbiera wodę 
chwilowo, zbiera ją na jakiś czas, a potem oddaje. Tak rozumiemy 
systemy retencyjne, a więc wyławiam ze wszystkich poniesionych 
kosztów te zbiorniki, które tą wodę zatrzymują w czasie opadu 
krótkotrwale . Druga rzecz, o którą chciałem tu sprostować to 
zarządzenie zostało doręczone wojewodzie w dniu 25 lipca i do dnia 24 
sierpnia musiał podjąć rozstrzygnięcie nadzorcze bądź nie. Podjął je. 
Więc jest to formalno-prawne obligo. W sentencji tego rozstrzygnięcia 
jest że; w niniejszej sytuacji należy stwierdzić nieważność 
przedmiotowego zarządzenia prezydenta i zgodnie z ustawą o 
samorządzie wstrzymuje ich wykonanie w zakresie objętym 
stwierdzeniem nieważności z dniem doręczenia rozstrzygnięcia 
nadzorczego czyli 23 dnia bieżącego miesiąca. Stąd nie może być mowy 



o interwencjach aktualnego wojewody w zarządzenia bądź uchwały 
podjęte przez samorządy w latach ubiegłych. To już jest kwestia sądów 
krajowych, rejonowych itd. Więc nie jest to na pewno kwestia inicjatywy 
wojewody. Te dwie kwestie panie prezydencie i wysoka rado chciałem 
sprostować. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Pan prezydent Grzelak. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
W charakterze sprostowania. Panie radny mam jedno pytanie, który z 
tych elementów nie należy do systemu retencyjnego; czy zbiorniki 
retencyjne, czy kanał Raduni, czy kolektory deszczowe, czy zrzuty 
deszczowe. Który z tych elementów składających się na kwotę 374 000 
000 zł inwestycji przeciwpowodziowych nie jest ujęty w pana kalkulacji? 
Bo jeżeli wszystkie, to ja nie wiem jakiego kalkulatora pan używa.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję. Proszę o przeniesienie dalszej dyskusji w formie papierowej 
lub w formie spotkania. Proszę państwa, wyczerpaliśmy dyskusję w 
punkcie dotyczącym wystąpień klubowych. Przechodzimy do kolejnego 
punktu w porządku obrad. 
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
 
 

1. w sprawie nadania nazwy (Rondo Komitetu Obrony Robotników) 
(druk 757);  

 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 757 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie. Głos w dyskusji 
pan radny Jerzy Milewski.  
 
 
 
Radny JERZY MILEWSKI 



Szanowni państwo, panie prezydencie, chyba to dobrze, że rzeczywiście 
doczekaliśmy czasu gdzie pod koniec pana urzędowania podejmuje pan 
takie decyzje. Rzeczywiście patrząc na te wiele lat sprawowaniu urzędu 
przez pana trudno zrozumieć dlaczego dopiero teraz. Cieszę się, że w 
ogóle. Sądzę, że podejmując taką decyzję wypada wymienić listę 
pierwszych 14 założycieli koru i apeluję o to żeby została odczytana ta 
lista. Dziękuję. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Panie radny, ja wiem, pan wie i my wiemy, że pan nie jest moim 
sympatykiem i pan raczej za mną nie przepada i raczej panu sprawia 
ból, że jestem Prezydentem Miasta Gdańska ja to rozumiem, szanuję 
pana opinie. Natomiast chciałbym o jedną rzecz prosić, mojej 
osiemnastoletniej prezydenturze rzecz jest najważniejsza jedna, jeżeli 
chodzi o upamiętnienie przeszłość; dumnej, wolnościowej przeszłości 
Gdańska. To jest to, że nikt mi tego nie odbierze, że jestem 
pomysłodawcą i wykonawcą budowy Europejskiego Centrum 
Solidarności. To Centrum w swoim wyrazie zewnętrznym i wewnętrznym 
poprzez wystawy, oczywiście najlepiej gdańszczanom i polakom mówi, 
czym była nasze zmaganie o wolność. Ja jeszcze jako przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska w 1997 roku, napisałem swój pierwszy projekt, 
nawet mam w swoim archiwum domowym korespondencję z żyjącym i 
nieżyjącym osobami, które konsultowałem na ten temat. Co do nazwy 
ulicy zgadzam się z panem, zbyt późno ronda, zbyt późno ale chciałbym, 
żeby pan zauważył mój malutki wkład w utrwalanie wolnościowej 
tożsamości Gdańska poprzez Europejskie Centrum Solidności za co 
będę panu gorąco wdzięczny. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca Dulkiewicz. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie radny Milewski rozumiem, że demokracja jeszcze w Polsce 
obowiązuje do końca kadencji samorządowej jeszcze półmetka nie 
mamy zostały nam ponad 2 lata, nie bardzo rozumiem ten pana wstęp 
dotyczący końca urzędowania pana prezydenta, chyba, że zmienią się 
już jakieś zasady wyborcze w Gdańsku. Rozumiem, dziękuję za tę 
wstęp. Natomiast rozumiem że pan nie miał okazji zapoznać się jeszcze 
z treścią druku, więc jako współwnioskodawca chętnie mogę przeczytać 
całe uzasadnienie, nie wiem czy państwo tego oczekują ale może 
wymienię tych pierwszych 14 sygnatariuszy apelu. Pierwszymi 
czternastoma sygnatariuszami apelu członkami założycielami korbyli:  
1. Jerzy Andrzejewski,  



2. Stanisław Barańczak,  
3.Ludwik Cohn,  
4.Jacek Kuroń,  
5.Edward Lipiński,  
6.Jan Józef Lipski,  
7.Antoni Macierewicz,  
8.Piotr Naimski,  
9.Antoni Pajdak,  
10.Józef Rybicki,  
11.Aniela Steinsbergowa, 
12. Adam Szczypiorski  
13.ks. Jan Zieja   
14. Wojciech Ziembiński (zrezygnował w lipcu 1977) 
W kolejnych okresach dołączały kolejne osoby 29 września 1976 roku 
dołączyła Halina Mikołajewska. Kolejnymi członkami zostali Mirosław 
Chojecki, Emil Morgiewicz, Wacław Zawadzki, Bogdan Borusewicz i 
Józef Śreniowski, Wojciech Onyszkiewicz, Anna Kowalska, Stefan 
Kaczorowski i Adam Michnik, ksiądz Zbigniew Kamiński i Jan 
Kielanowski. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Bardzo dziękuję. Pan przewodniczący Komisji Kultury Marek Bumblis. 
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Panie przewodniczący, wysoka rado, wydaje mi się, że słowa pana 
radnego Milewskiego są bardzo niesprawiedliwe i merytorycznie błędne. 
Miasto Gdańsk na miarę tytułu Miasta Wolności i Solidarności prowadzi 
niezwykle konsekwentną politykę nazewnictwa ulic. Ostatnio ulice 
poszerzyliśmy o obiekty miejski i konsekwentnie najważniejsze te obiekty  
nazywamy imionami najważniejszych osób w historii Polski i naszego 
miasta.  Nie przeszkadzało rodzinom katyńskim, że szukaliśmy wiele, 
wiele lat miejsca na godne uczczenie ofiar Katynia. Znaleźliśmy takie 
miejsce, nikomu to nie przeszkadzało. Chodziło o spokojną, zgodną 
politykę honorowania osób w najlepszych lokalizacjach. Podobnie w 
przypadku koru jest to organizacja, która jest fundamentem dla polskiego 
sierpnia, polskiej Niepodległości, zwycięstwa z komunizmem. W końcu 
znaleźliśmy miejsce godne nowej Polski nowego Gdańska i uczciliśmy 
korowców rondem we wspaniałym miejscu. Bardzo często słyszę tego 
typu zarzuty, nawet wobec osób zasłużonych dla Gdańska w 
cudzysłowie mniejszej rangi, oni są zasłużeni na innym polu, ale tak tego 
typu zarzuty. Mało prestiżowa lokalizacja albo zbyt późno ale to wynika 
tylko i wyłącznie z konsekwentnego działania miasta Gdańska. Chodzi o 



to żeby randze wydarzenia, organizacji osoby uhonorowanej, 
odpowiadało miejsce, któremu nadajemy nazwę. Dziękuję bardzo. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Najpierw chciałem powiedzieć, że najpierw pan radny przedstawił swoje 
stanowisko, że się kompletnie nie zgadza po czym przedstawił 
uzasadnienie, które zupełnie nie uzasadnia tego stanowiska, także po 
prostu zostaje przy swoim zdaniu. Panie prezydencie, chciałem 
sprostować, pańska diagnoza mojego stosunku do pana osoby jest 
dalece przesadzona. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Szanowni państwo, więcej głosów dyskusji nie ma. Przypomnę, że to jest 
druk 757  w sprawie nadania  nazwy Rondo Komitetu Obrony 
Robotników. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – 
druk 757? 

Za    -      31 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwał ę Nr XXVIII/704/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie nadania nazwy (Rondo Komitetu Obrony Robo tników) 

 
Załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
BOGDAN BORUSEWICZ – wicemarszałek Senatu 
Dziękuję bardzo radnym miasta Gdańska za uchwałę, którą w tej chwili 
przegłosowaliście. Chcę powiedzieć, że Gdańsk ma prawo do tradycji 
Komitetu Obrony Robotników, dlatego że po czerwcu 1976 roku kiedy 
były demonstracje robotnicze, w Płocku stłumione siłą w sposób, który 
wtedy ta władza stosowała, za każdym razem kiedy robotnicy wychodzili 
na ulice. To właśnie w Gdańsku oprócz Warszawy, niezależnie od 
Warszawy, znalazła się grupa młodych ludzi, którzy zaczęli zbierać 
pieniądze, po to aby móc pomóc tym z Radomia, Ursusa. To była akcja 
spontaniczna ale przemyślana, dlatego że mieliśmy doświadczenia z 



grudnia 1970 roku i wiedzieliśmy, że na pewno taka pomoc jest 
potrzebna. To była więc akcja spontaniczna i przemyślana ale zupełnie 
niezależna od Warszawy. To była akcja grupy osób, które mieszkały 
Gdańsku i w Sopocie, znały się to była grupa środowiska studentów i 
osób które nieco wcześniej skończyły studia. To chcę podkreślić, dlatego 
że mamy taki warszawo-centryzm, a tu także ten warszawo-centryzm, 
myślę jest potrzebny oczywiście w całym kraju. Warszawa był ośrodkiem 
największym, gdzie się tworzył ruch opozycyjny, ale w Gdańsku także on 
zaczął się tworzyć. W lipcu 1976 roku zaczęliśmy zbierać te pieniądze na 
bazie grupy środowiskowej. To się spotykała w kościele Jezuitów, na 
zapleczu kościoła Jezuitów, dlatego że tylko w takim miejscu i przy 
opiece Ojca Sroki mogliśmy się spotykać. Nie we wszystkich kościołach 
były takie możliwości. Do tej grupy należeli; Aleksander Hall, Grzegorz 
Grzelak, Jan Sansonowicz, Magda Modzelewska, Adam Rybicki i 
Wojciech Samoliński i na także ja. Większość z tej grupy tworzyła 
później ruch młodej Polski, jak poszła własną drogą ale zawsze z sobą 
współpracowaliśmy. To był podział można powiedzieć pozytywny a nie 
na zasadzie kto kogo albo kto przeciwko komu. Chciałem w związku z 
tym, korzystając z okazji wspomnieć o tym aspekcie Gdańskim. Bo 
jesteśmy w Gdańsku, a państwo jesteście radnymi miasta Gdańska. 
Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękujemy bardzo za tę chwilę wspomnień. Myślę, że dzisiaj tą uchwałą 
oddaliśmy hołd właśnie tym ludziom dzięki którym mamy to co mamy, 
możemy mówić to co chcemy, bo myślę, że to były podwaliny tego 
wszystkiego. Na pewno tą najnowszą historię pamiętamy. 
 
 
1A. w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Turystyki i Promocji 
Rady Miasta Gdańska (druk 795);  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado klub Prawa i sprawiedliwości 
przedkłada projekt uchwały w związku z rezygnacją pana radnego 
Grzegorza Strzelczyka. Wobec takiej rezygnacji, którą zarówno ja 
otrzymałem jak zarówno pan przewodniczący, jesteśmy zobowiązani do 
złożenia takiego projekt uchwały, co niniejszym uczyniliśmy i wnosimy o 
jej przyjęcie. Dziękuję bardzo. 
 
 
 



Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – wiceprzewodnicz ąca Rady 
Miasta Gda ńska 
Chciałbym zapytać kogo związku z tym Klub Prawa Sprawiedliwości 
wydeleguję do tej Komisji. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Do dzisiaj taki wniosek do mnie nie wpłyną, jak również do pana 
przewodniczącego, więc nie dysponuje taką wiedzą. Zobaczymy jak 
sprawa się potoczy. W tej kwestii rozumiem, że sprawa jest otwarta i z 
panią przewodniczącą Aleksandrą Dulkiewicz zobowiązuje się być w 
kontakcie. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Chcę tylko powiedzieć, że zgodnie z regulaminem, szanowni państwo, 
stąd pewnie pytanie pani przewodniczącej Owczarczak, zgodnie z 
regulaminem to jest komisja, która na dzisiaj liczyła do tego momentu 
przed głosowaniem jeszcze liczy 5 ale liczyła 5 osób. Nie wiem czy 
państwo pamiętacie, regulamin nasz jasno określa i statut od 5 do 7 
radnych w Komisji musi być. Czyli w momencie odchodzi 1 zostaje 4 i w 
tym momencie ja mam w regulaminie takie prawo; wzywam do 
uzupełnienia jest na to 60 dni czyli od  jutra licząc będzie to  60 dni na 
uzupełnienie składu Komisji, ponieważ w przeciwnym razie Komisja 
praktycznie przestanie istnieć bo nie ma tego minimalnego składu. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, zapoznałem się z tym regulaminem. 
Poinformowałem o tym regulaminie również Klub radnych Prawa i  
Sprawiedliwości. Czekam na stosowne wnioski, jak one wpłyną 
poinformuje pana przewodniczącego.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Chciałam pana przewodniczącego Koralewskiego zapytać, bo 
odpowiedź pana do końca nie jest jednoznaczna. Moje pytanie jest takie; 
czy państwo jako Klub zamierzacie kogoś delegować do tej Komisji? Bo 
w tej chwili zostaje w niej 4 członków wywodzących się tylko i wyłącznie 
z Klubu radnych Platformy Obywatelskiej. Wydaje mi się, że nie powinno 
tak być, że w Komisji zasiadają członkowie tyko jednego Klubu. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
W tej sytuacji nie mam nic do dodania. Powiedziałem całą wiedzę jaką 
posiadam, jeżeli stosowne wnioski wpłyną na dzisiaj takich wniosków nie 
ma. Poinformowałem wszystkich członków Klubu, deklaracji pracy w tej 
Komisji do dzisiaj nie mam. 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Tak jak powiedziałem, jutro do szefów Klubów wyślę takie pismo z 
prośbą o jednak uzupełnienie składu Komisji.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Wzbraniam się panie przewodniczący przed oceną tej sytuacji, informuję 
o faktach po prostu. Dziękuję.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – wiceprzewodnicz ąca Rady 
Miasta Gda ńska 
Panie przewodniczący, chciałam jeszcze dopytać czy przez te 60 dni ta 
Komisja nie będzie w ogóle pracowała w związku z tym że zostaną w 
niej 4 osoby. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Mecenas tutaj kiwa, że może. Będzie mogła Komisja pracować.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Mam pytanie, czy pan 
przewodniczący, pan wnioskodawca tego druku wzbrania się od 
wypowiedzi, żeby zagłosować nad tym drukiem, chciałbym mieć pełną 
wiedzę. Czy Klub Prawa i Sprawiedliwości bez wskazywania dzisiaj, 
który z jego członków będzie chciał dalej pracować w tej Komisji Rady 
Miasta Gdańska. Chodzi mi tylko o informację, czy dalej państwo 
będziecie pracować w Komisji Rady Miasta Gdańska, czy tylko będziecie 
bić pianę na konferencjach prasowych, a kiedy przychodzi do pracy w 
Radzie Miasta Gdańska to państwo zawieszacie je na kołku. Dziękuję.  
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, w związku z tym, że 
zaangażowanie niektórych radnych prawa i sprawiedliwości w prace 
Komisji jest znikome, szczególnie mamy tutaj informacje o tym, że 
niektórzy radni przez 2 lata nie pojawi się na komisjach. Ja bym jednak 
wnioskował żeby to momentu kiedy Klub Prawa i Sprawiedliwości nie 
zgłosi fizycznie kolejnego członka tej komisji, aby wstrzymać się ze 
zmianami w tej komisji i żeby nadal swoje miejsce w komisji zachował 
tam obecny radny Prawa i Sprawiedliwości. Dziękuję. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący ja chciałbym tylko zwrócić 
uwagę na fakt, że jeżeli teraz podejmiemy tę uchwałę to 60 dni jak pan 
przewodniczący mówił, będzie się liczyło od jutra czyli to minie chyba 25 
października. W związku z czym uzupełnienia musielibyśmy dokonać na 



sesji już następnej wrześniowej. Ponieważ sesja następna jest 27 
października, czyli to już będzie po upływie tego terminu. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Ja się wesprę panem mecenasem. Padło takie zdanie, że jeżeli od jutra 
60 to następna sesja będzie po ale jeszcze następna sesja będzie po 60 
dniach. Czy to koliduje, jeżeli wcześniej będzie kandydat złożony to czy 
głosowanie może być po 60 dniach ? 
 
ANDRZEJ BODAKOWSKI – Radca prawny  
Proszę państwa, może nim zaczniemy dyskutować to zapoznajmy się z 
przepisami § 33 mówię w tej chwili o regulaminie Rady Miasta Gdańska  
§ 32 ust. 5 mówi co następuje; Komisja stała rad liczy nie mniej niż 5 
radnych, jeżeli komisja nie spełnia powyższego wymogu, 
przewodniczący rady wzywa radę do uzupełnienia składu komisji. Jeśli 
nie nastąpi to w ciągu 60 dni od wezwania, przewodniczący rady wnosi 
do rady o rozwiązanie komisji zakres działania rozwiązanej komisji 
przejmuje komisja lub komisje wskazane uchwałą Rady Miasta. Wydaje 
mi się, że ten przepis jest jasny i odpowiada w całości na zadane przez 
państwa radnych pytanie. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Ja dziękuję za te wyjaśnienia, interpretacje regulaminu natomiast po za 
przepisami są pewne dobre zwyczaje, czy pewna taka praktyka 
działania, które jak rozumiem przez te 26 lat pracy Rady Miasta zostało 
wypracowane. Ja właśnie do takiego zwyczaju zaliczam, to że w 
komisjach znajdują się przedstawiciele,  akurat mamy tylko w tej kadencji 
2 kluby. Nie jest ,tak że komisja jest jednolita tylko i włącznie z członków 
klubu więc ja ponawiam moje pytanie do przewodniczącego 
Koralewskiego; czy dzisiaj jest mi pan panie przewodniczący w stanie 
powiedzieć czy pana klub wskaże kogoś do pracy w tej komisji, czy nie? 
Dziękuję. 
 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, znam dokładnie regulamin. 
Rozumiem, że wolę radni wyrazili i złożyli rezygnacje. Regulamin mówi, 
że obliguje radnego do pracy w co najmniej jednej komisji i ten warunek  
zostaje spełniony. Sprowadzanie tego problemu tylko do konfliktu 
takiego quasi-politycznego, że grozi zanikiem tej komisji, tak mi się 
wydaje. Wolałbym żebyśmy dyskutowali, bo to jest dyskusja potrzebna 
pewnie między klubami. Sytuacja jest dynamiczna, dzisiaj to jest po 



prostu 1 z 60 dni, mamy przed sobą kolejnych 59. Liczę na to, że coś 
może się zmienić. Jeżeli poszłoby to wszystko w złą stronę, oczywiście 
to grozi komisji zanik. To jest moja odpowiedź na to co może się 
wydarzyć, a jeśli pani przewodnicząca domaga się ode mnie deklaracji, 
to ja takiej deklaracji w imieniu klubu nie mogę złożyć. Jest to 
indywidualna decyzja każdego z radnych i na taką decyzję na taki akt 
woli po prostu muszę poczekać zgodnie z regulaminem. Jeżeli słyszałem 
tutaj i kątem ucha, powiem tak, kątem ucha słyszałem to w takim razie 
nie zgodzimy się na rezygnację z takiej komisji. Ja zakładałem zawsze, 
że większość ma zawsze rację bo to jest demokracja, ona tutaj w Radzie 
Miasta funkcjonuje, po prostu działa i to państwo jako klub wiodący w 
Radzie Miasta Gdańska zaproponowaliście liczbę komisji i uzgodniliśmy 
skład członków tych komisji. Więc zawarliśmy kompromis, żeby nie 
powiedzieć nawet consensus. Co do składu natomiast nie mieliśmy 
wpływu na to ile tych komisji jest itd. W związku z tym, pragnę tylko 
zauważyć, że nie jest w naszym interesie budowanie personalnego 
konfliktu między radnymi Rady Miasta Gdańska, co do tego jestem 
pewny. Ja ze swej strony szanuję wolę radnych, jeżeli ze swoich 
osobistych względów wyrażają wolę pracy tylko w jednej komisji to ja to 
szanuję reszta w rękach Rady Miasta Gdańska, w swej większości, która 
podejmie decyzję w tej sprawie. Dziękuję. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
W zaistniałej sytuacji, panie przewodniczący, rozmawialiśmy długo na 
ten temat także w naszym klubie. My dzisiaj nie zrobimy tego kroku i ja 
składał wniosek o odesłanie tego druku do komisji panie 
przewodniczący. Formalnych wniosek. Do komisja Samorządu i Ładu, 
jak rozumiem, ta taka ustrojowa. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja tyko koleżankom i kolegom chcę uświadomić jedną sprawę, prawie 
dwa miesiące temu złożyłem akt woli i tutaj Rada Miasta Gdańska nie 
jest wstanie z tego mojego aktu woli zmienić. Tylko tyle chciałem 
powiedzieć informacyjnie. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska    
Wniosek o odesłanie podesłanie druku 795 do komisji. 
 
ANDRZEJ BODAKOWSKI – Radca prawny  
Panie przewodniczący, wysoka rado, niewątpliwe jest iż pan radny 
Grzegorz Strzelczyk złożył oświadczenie woli, że nie ma zamiaru 
pracować dalej pełnić swojej funkcji radnego w określonej komisji i dla 
mnie to oświadczenie pana radnego Strzelczyka jest wiążące. De facto 



ta uchwała ma charakter w moim przekonaniu charakter deklaratoryjny. 
Faktem jest, że w ustawie o samorządzie gminnym ani w statucie Rady 
Miasta Gdańska ani w regulaminie Rady Miasta Gdańska nie ma 
przepisów, które wskazywałyby, że w sprawowaniu funkcji czy 
uprawnienie do sprawowania funkcji w komisji, bo tak to było trzeba 
określić, wygasa nawet w przypadku niepodjęcia uchwały. Zwracam 
uwagę, iż rozwiązanie przyjęte w odniesieniu do stanowiska 
przewodniczącego Rady Miasta czy też przewodniczącego Rady Gminy 
bo tak mówi ustawa w przypadku złożenia rezygnacji nie podjęcia 
stosownej uchwały o przyjęciu rezygnacji, powoduje iż możliwość 
sprawowania tej funkcji wygasa z ostatnim dniem miesiąca. To jest po 
prostu oświadczenie woli. Statut panie radny w tej konkretnej sytuacji nie 
reguluje. Ja nie słyszałem, żeby jakikolwiek zarzut ktokolwiek składał w 
stosunku do pana. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie mecenasie jeśli można pana dopytać, czy dobrze zrobiliśmy pana 
słowa, czy sam fakt złożenia rezygnacji powoduje to, że radny nie jest 
już członkiem komisji, czy dopiero uchwała odwołująca go z tej komisji? 
 
Mecenas – ANDRZEJ BODAKOWSKI  
Ani w statucie ani w regulaminie Rady Miasta Gdańska ta sytuacja nie 
jest uregulowana poza zapisem, który mówi odnosząc się bezpośrednio 
do ustawy o samorządzie gminnym, w którym wskazuje się iż rada 
powołuje komisję ustalając ich skład osobowy. To jest wszystko tym 
zakresie. Faktycznie rzecz biorąc gdyby została przyjęta inna formuła 
przyjęcia rezygnacji to w tej sytuacji byłaby bardziej czytelna. Natomiast 
przyjęto w Radzie Miasta Gdańska tę formułę odwołania – powołania. De 
fakto jest to przyjęcie rezygnacji. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Panie mecenasie mam takie pytanie, w związku z tym że oświadczenie 
woli pana radnego Strzelczyka, jeżeli dobrze pamiętam jest z 30 
czerwca,  a dzisiaj głosujemy to pan radny Strzelczyk do tego czasu był 
członkiem Komisji Promocji i Turystyki, w związku z tym, że od czasu 
złożenia jego woli do czasu z dzisiejszego głosowania był tym członkiem, 
w związku z tym można domniemywać, że zgoda rady wyrażona 
uchwałą jest jednak, że tak powiem, musi zaistnieć, żeby tym członkiem 
komisji w Radzie Miasta Gdańska przestał być. 
 
 
 
 



ANDRZEJ BODAKOWSKI – Radca prawny  
Tak, taka uchwała jest potrzebna, chociażby ze względów 
porządkowych. Inaczej mielibyśmy stan  niezgodności, pomiędzy 
elementem tym formalnym prawda a elementem faktycznym. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Odnoszę wrażenie, że jednak nie do końca wszyscy mamy jasność co 
do tej sytuacji. Dlatego też podtrzymuję mój wniosek o odesłanie tego 
druku komisji, żeby komisja się tej sprawie bliżej przyjrzała i ją 
rozpatrzyła. Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Przepraszam ale jak przy takim rodzaju chwale i oświadczeniu woli jaka 
jest rola Komisji Samorządu bo nie bardzo rozumiem. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Dla mnie panie radny jest kwestia przyszłości tej komisji, skoro z 
państwa ust nie padła jasna deklaracja, za miesiąc delegujemy jednego 
członka czy członkinie naszego klubu do tej komisji, bo taka deklaracja 
nie padła to ja mam prawo myśleć, że państwo dążycie do tego, żeby ta 
komisja przestała funkcjonować. Z tego punktu widzenia jest to temat do 
dalszej pracy i dyskusji, rozwożenia co z tym dalej, dlatego taki mój 
wniosek. To nie chodzi personalnie o radnego Grzegorza Strzelczyka, 
chodzi też o pewien zwyczaj polityczny jak rozumiem, o którym już 
wcześniej mówiłam, że w komisjach są różni członkowie różnych klubów. 
Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Panie przewodnicząca ja pozwolę sobie, z upływem godnym lepszej 
sprawy jeszcze raz zapytać. Jaka rola komisji samorządu jest w 
stosunku do mojego oświadczenia woli? Tego nie usłyszałem.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałbym żeby było  jasne dla 
wysokiej rady, że w ciągu 60 dni od podjęcia uchwały przez Radę Miasta 
pan przewodniczący wezwie radę do uzupełnienia składu od podjęcia 
uchwały porządkowej. Jeżeli taki porządek uchwały nie podejmuje Rada 
Gminy to w trybie nadzorczym zostaje wydane zarządzenie, czy Rada 
zostaje wezwana pewnie do uzupełnieni tego, a potem ewentualnie 
następuje rozstrzygnięcie nadzorcze. W tej sytuacji przestrzegałbym 
przed wybudowaniem tego rodzaju konfliktu w radzie.  Dziękuję. 
 



Radny PIOTR CZAUDERNA – wiceprzewodnicz ący Rady Miasta 
Gdańska 
Chciałem zwrócić uwagę, że z nie można zmusić żadnego radnego, 
żeby był członkiem jakiś komisji to jest oświadczenie woli poza jedno, 
czy akurat Komisja Turystyki i Promocji miasta jest niezbędną komisjom, 
to można by się było głęboką po zastanawiać. Historia Rady Miasta 
dowodzi, że komisje się zmieniały, to że coś kiedyś powołano nie znaczy 
że to jest na zawsze. Wydaje mi się, że ta cała dyskusja jest naprawdę 
bezcelowa i donikąd nie prowadzi. Wnoszę o zamknięcie dyskusji. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska    
Kto z pań i panów jest za zamknięciem dyskusji ? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        6 
      wstrzymało si ę   -        3 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
Radny JACEK TEODORCZYK 
W zasadzie chciałem się dołączyć tylko do wypowiedzi Piotra 
Czauderny, w jakim sensie Grzegorz Strzelczyk, aczkolwiek na 
przykładzie jego nazwiska mówię, spełnił formalnie oraz wygłosił 
oświadczenie woli i zasiadł do tej pory w 2 komisjach. Więc tego 
oświadczenia woli nie można zatrzymać. Gdyby zrezygnował z 2 komisji 
to wtedy uderza w regulamin, więc on nadal obowiązek zatrzymał. W 
interesie każdego klubu  powinno być posiadanie przedstawiciela w 
komisjach. Ja na przykład zasiadam w dwóch komisjach i dwóch 
zespołach pefronowskich, na okrągło pracuję przez cały rok. Należy się 
zastanowić nad wnioskiem profesora Czauderny na temat sensowności 
istnienia Komisji Turystyki i Promocji. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta  
Kto z pań i panów jest za odesłaniem druku 795 do Komisji Samorządu i 
Ładu Publicznego ? 
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               Rada Miasta Gda ńska 
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Radna ANNA WIRSKA 
panie prezydencie, panie przewodniczący, szanowni radni, rozumiem, że 
ten wniosek został do mojej komisji skierowany. Proszę mi powiedzieć, 
przecież moja komisja nie jest w stanie uchylić wolę radnego. Jest wola 
radnego, którą nikt z nas nie może zmienić.  
 
1B.w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Strategii i Budżetu 
Rady Miasta Gdańska (druk 796);  
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Przedstawił projekt uchwały druk 796 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny PIOTR BORAWSKI   
Dziękuję bardzo. Nie ukrywam, że wniosek powoduje, że stan faktyczny, 
który mamy od dłuższego czasu w końcu znajdzie swoje unormowanie 
prawne. Pan radny Milewski na 36 posiedzeń komisji uczestniczył w 6 
czy 7 o ile dobrze pamiętam,  przeszło roku czasu nie miał okazji się z 
nami spotkać, także w związku z tym, że sytuacja w tej komisji jest taka, 
iż nawet bez pana radnego Milewskiego będzie dalej 5 osób w komisji i 
będzie także przedstawicielka Klubu Prawa i Sprawiedliwości w komisji, 
więc myślę że unormowanie stanu faktycznego, tych nieobecności pana 
radnego myślę, że z ulgą dla obu stron i członków komisji pana radnego 
zostanie przyjęty. Panu radnemu życzymy oczywiście wszystkiego 
dobrego i powodzenia w dalszej pracy radnego miasta Gdańska. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie przewodniczący, ja chciałam tylko zacytować § 15 ust. 2 statutu 
miasta Gdańska jest to trochę też powtórzenie ustaw o samorządzie 
gminnym ust. 2 mówi rannym obowiązek brać udział w pracach rady jej 
komisji oraz innych stowarzyszeń związków i organizacji samorządom do 
których został wybrany lub desygnowany. Przypominam, także treść 
ślubowania radnego tj. cytat: Wierny Konstytucji i prawu Rzeczpospolitej 
ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 
uczciwie, mając na względzie dobro miasta Gdańska i jego 
mieszkańców. Ani w rocie przysięgi, nie mamy słowa o dobru samych 
radnych, tylko mieszkańców i naszego miasta. Odnoszę wrażenie, że 
dzisiaj mamy do czynienia ze swoistą rejterada członków Prawa i 
Sprawiedliwości z pracy w Radzie Miasta. Skoro 2 członków klubu 
będzie pracowało w jednej komisji, bo pracowało toteż jest duże słowo, 
zdaje się że Komisja Rewizyjna, w której pan radni Milewski zasiada, też 



niezbyt często może go gościć podczas swoich obrad. Chciałam 
państwu zadać pytanie, czy państwo decydując się na start w wyborach, 
to jeszcze  nie jest koniec, objęliście mandat radnego, czy państwo nie 
widzieliście z jakimi to się wiąże obowiązkami? W moim klubie, radnych 
Platformy Obywatelskiej, wszyscy radni, wszyscy podkreślam, pracują w 
2 komisjach, poza panem przewodniczącym Rady Miasta Gdańska, 
który jak sami widzicie ma sporo obowiązków i to jest jedyny radny z 
mojego klubu, który pracuje w jednej komisji. Mówię to, żeby zaapelować 
2 do waszej uczciwości i rzetelności. Dziękuję bardzo. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Jak pani Dulkiewicz apeluje o rzetelność i uczciwość, chciałem 
powiedzieć, że co prawda zrezygnowałem z pociągnięcia do 
konsekwencji prawnych w stosunku do pani rzetelności i uczciwości, ale 
jak widzę nic to pani nie dało, bo pani dalej, że tak powiem zachowuje 
się sposób niestosowny. Chcę powiedzieć, że obowiązki radnego 
zamykają się w zakresie obowiązku pracy w jednej komisji i te obowiązki 
wypełniamy. Chcę zwrócić uwagę, że Klub Prawa i Sprawiedliwości jest 
o połowę mniejszy od Klubu Platformy Obywatelskiej i z nadwyżką 
wypełniamy obowiązki proporcjonalnie do Klubu Platformy Obywatelskiej 
pracy w komisjach z nadwyżką. W związku z powyższym, ten 
dramatyczny ton komentarzy ze strony Platformy Obywatelskiej jest 
niczym nieuzasadniony. Zupełnie, że powiem istotną rzeczą jest to, że 
praca z perspektywy klubu opozycyjnego w komisjach, wydaje się być 
dużym poświęceniem, ponieważ ustrój naszego miasta został tak 
skonstruowany, że znaczenie rady miasta zostało niebywale 
zmarginalizowane, a już rola pozycji to w ogóle. Więc z perspektywy 
opozycji praca w komisjach jest skrajnie nieefektywna, w szczególności z 
powodu sposobu prowadzenia tych komisji przez przedstawicieli 
Platformy Obywatelskiej, którzy w ogóle nie biorą pod uwagę głosów 
opozycji w czasie pracy w komisjach. Komisja w której pracowałem jest 
tego wyjątkowym przykładem. Można powiedzieć, że wrażenie że 
przewodniczący przychodzi tylko po to, żeby odsiedzieć tą godzinę i 
przegłosować z góry przygotowane decyzje jest tak wielka że poczułem 
kompletny bezsens uczestniczenia w tej komisji. Jeśli chodzi o racje w 
sprawie zaangażowania w pracę komisji, to one są zdecydowanie po 
stronie Prawa i Sprawiedliwości. Dziękuję. 
 
 
 
Radny PIOTR BORAWSKI   
Pani radny, ja się już przyzwyczaiłem, że pan brak swojej pracy w 
Radzie Miasta przykrywa arogancję i butą, trudno, taki po prostu ma pan 



charakter. Natomiast nie pozwolę na to, żeby pan kłamał na tej Sali. 
Powiedzmy sobie szczerze i to powtórzą wszyscy członkowie Komisji 
Strategii i Budżetu, wszystkie wnioski, które pan składał, odnośnie pracy 
komisji, to w jaki sposób chciałby pan alby zostały przedkładane druki, 
jak wyglądały druki, pani skarbnik specjalnie zmieniła kształt druku, ze 
względu na to, że nie potrafił się pan odnaleźć w odczytywaniu różnego 
rodzaju tabel w WPF i budżecie. Wszystkie wnioski, które pan złożył do 
pracy komisji do tego  jak wyglądał plan pracy na dany rok, zostały 
przegłosowane przez członków komisji, pan się nie pojawił potem na 
komisjach na których pan wnioskował, żeby się odbyły. Od ponad 14 
miesięcy nie pojawił się pan ani razu na komisji do której się pan 
dobrowolnie zgłosił. Jest napisane dokładnie w naszym regulaminie, że 
obowiązkiem radnego jest zasiadanie, praca w komisjach i na sesjach 
Rady Miasta Gdańska. Pan w momencie kiedy wszystkie rzeczy, które 
pan się zgłaszał, które pan wnioskował, zostały spełnione. Wszystkie 
posiedzenia, o które pan wnioskował, zostały zwołane. Pan ma jeszcze 
czelność mówić, że coś jest niepożądanego w pracy komisji. Niech pan 
się pojawi chociaż raz, stwierdzić czy coś było w porządku czy nie. Pan 
po prostu się na tych komisjach nie pojawiał. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Panie przewodniczący, chciałbym prosić aby pan zwrócił uwagę 
młodemu człowiekowi na ton w jakim zwraca się do osoby istotnie od 
siebie starszej. Kwestia oceny mojego charakteru to już na pewno nie 
jest kompetencja tego młodego człowieka. Bardzo proszę o to, aby radny 
się powstrzymał od tego typu personalnych wycieczek. Po drugie 
chciałbym zapytać dziennego przewodniczącego, czy chociaż jedna 
uchwała została podjęta zgodnie argumentacją dwójki radnych z Klubu 
Prawa i Sprawiedliwości? Czy chociaż jedna uchwała została podjęta 
zgodnie z naszą argumentacją? Zanim będzie pan wygłaszał takie 
żarliwe argumentacje.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI   
Mówiąc szczerze jestem trochę zmieszany, bo zawsze tak wyglądało, że 
każdy na komisjach ma 1 głos i głosuje według własnego uznania będąc 
radnym ma prawo do jednego głosu, więc nie wiem czy pan chce 
wpływać na to, żeby inni radni głosowali tak jak pan. Trzeba za 
argumentować, przyjść, przekonać to może wtedy pan przekona ludzi, 
żeby zagłosowali. Naprawdę, żeby pańska argumentacja została 
dostrzeżona i potem radni zgodnie z nią mogli zagłosować to pierwszy 
warunek jest obecność. Trzeba przyjść i przedstawić tą argumentacje. 
Pan od ponad roku na komisji się nie pojawił, więc w jaki sposób 



mieliśmy zagłosować zgodnie z pana argumentację, kiedy pan w ogóle 
nie  przedstawia argumentacji na komisji. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Krótko chciałem dodać, że byłem kilka razy, sprawdziłem i tak to właśnie 
wyglądało. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Panie przewodniczący, wysoka rado musze zdecydowanie 
zaprotestować przeciwko wystąpieniu przewodniczącej Klubu Platformy 
Obywatelskiej. Startując w wyborach samorządowych, nie uchylałem się 
i do tej pory się nie uchylam przed pracą nie tylko w komisjach stałych 
Rady Miasta Gdańska ale w ciałach różnych doradczych o czym  pani 
przewodnicząca doskonale wie. Chcę przytoczyć pani przewodniczącej 
wypowiedź jej kolegi klubowego Piotra Borawskiego; rzeczywiście nie 
ma przymusu i nie zrobicie z nikogo chłopa pańszczyźnianego 
przywiązanego do komisji, zgodnie ze statutem pracuje w jednej z 
komisji a jeżeli pani przewodnicząca sobie tego życzy, bo ta komisja 
przypomnę została utworzona na początku tej kadencji, zgodnie z tym z 
o czym mówił przewodniczący Czauderna należy się zastanowić nad 
sensem istnienia tej komisji i nad funkcją, którą ona wykonuje. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Dziękuję serdecznie, panie przewodniczący, wysoka rado, a było tak 
pięknie, ładna pogoda. Szanowni państwo, apeluję do wszystkich 
radnych nie oceniajmy pracy koleżanki/kolegi, od tej oceny nie jest ani 
przewodniczący komisji ani sam radny, nigdzie to nie jest zapisane, żeby 
w ogóle do takiej sytuacji doprowadzać. Od tej oceny naszej pracy jest 
kto inny i wszyscy dobrze napisali wiemy kto. Natomiast dokonywanie 
różnego rodzaju pomówień, ocen, pyskówek jest niegodne szczególnie 
stosunku do koleżanki/kolegi współpracującej zasiadającej w tej radzie. 
Proszę, nie dokonujmy nawzajem sobie tej oceny, nie wystawiajmy albo 
laurek albo ganienia różnego rodzaju, ocen, bo jest to na prawdę 
niegodne naszego mandatu. Dlatego panie przewodniczący, mój 
wniosek jest konkretny, proszę o zamknięcie listy mówców i przejście do 
konkretnych głosowań, nad konkretnymi uchwałami. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta  
Kto z pań i panów jest za zamknięciem listy mówców?  
 
 

 
 



Za    -      22 
      przeciw    -        4 
      wstrzymało si ę   -        5 
       
               Rada Miasta Gda ńska 
               w głosowaniu zamkn ęła list ę mówców w 

dyskusji   
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, pragnę zwrócić uwagę, akurat te 
wnioski dotyczą radnych naszego klubu w przyszłości mogą dotyczyć 
radnych innego klubu, wielokrotnie takie zmiany na forum tej rady, 
uchwały były podejmowane, nie było tego typu dyskusji, także myślę, że 
jest to zły omen, jeśli chodzi o dalszą egzystencję w tej radzie. 
Pamiętajmy o jednej rzeczy, ja zauważyłem na przestrzeni lat że 
pracujemy jako radni spotykając się w przestrzeni miasta, w terenie od 8 
do 20 godziny często, w ciągu 7 dni w tygodniu. Mało tego to odbieramy 
telefony bo mieszkańcy dzwonią już od 6 rano, a nawet o 24 w nocy. W 
związku z tym nie da się określić, ile tych roboczo godzin, ile czasu 
spędza radny w tej pracy. Należy się angażować maksymalnie i to 
doceniają wierze mieszkańcy. Natomiast ta debata to jest przykry zgrzyt 
do tej pory w Radzie Miasta takiego zgrzytu nie przeżywałem, a pracuje 
tu już od 2002 roku. Interesują mnie sprawy regulaminowe w tej kwestii i 
wnoszę do wysokiej rady o podjęcie tej uchwały bo jest zasadna. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – druk 796 ? 
  

Za    -      30 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwała Nr XXVIII/705/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Strate gii i Bud żetu 

Rady Miasta Gda ńska 
 



Załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
1C. w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Gdańska (druk 797);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawił projekt uchwały druk 796 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – druk 797? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/706/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizy jnej Rady 

Miasta Gda ńska 
 
Załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

2. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 753) + 
AUTOPOPRAWKA;  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 753 wraz z autopoprawką zgodnie z 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opiniowała 
pozytywnie,  Strategii i Budżetu – pozytywnie, Polityki Gospodarczej i 
Morskiej – negatywnie, Zagospodarowania Przestrzennego – 
pozytywnie,  Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – pozytywnie, 
Kultura - odstąpiła od opiniowania, Sportu – pozytywnie, 
Zrównoważonego Rozwoju – pozytywnie, Turystyki i Promocji – 
pozytywnie. Głos w dyskusji pan przewodniczący Koralewski. 
 



 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Dziękuję panie przewodniczący, na forum komisji była szeroka dyskusja 
na temat zamierzeń w projekcie Gdańskich inwestycji z tej spółki GIS sp. 
z o.o. W związku z tym, potrzebne jest duże uzasadnienie przynajmniej 
po tej dyskusji, którą przekazałem członkom naszego klubu. Potrzebne 
jest szerokie uzasadnienie co do potrzeby poniesienia tak wysokich 
kosztów na to budownictwo socjalne w Gdańsku. Ponieważ cena, która 
tam jest zaproponowana kojarzyła się z ceną uzyskaną proszę pana 
prezydenta Adamowicza w osiedlu tam gdzieś na Jelitkowie. Pani 
Skarbnik jest tutaj potrzebna szersza wiedza. Padały pytania o tym co to 
jest budownictwo ekologiczne w rozumieniu prezydenta miasta, który jest 
wnioskodawcą? Jakie to są założenia, które spełniają takie wymogi, być 
może jakieś nadmiarowe? Wydaje się, że jest to 2 razy droższe niż 
przeciętny budownictwo. Dziękuję. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Szanowni państwo radni, wydaje się, że dyskusja na temat 
mieszkalnictwa wspomaganego i oferty mieszkaniowej w Gdańsku jaka 
funkcjonuje jest konieczne. Dlatego ta dyskusja też na Komisji Polityki 
Gospodarczej z tych relacji, które ja mam wykazuje, że musimy 
szczegółowo opowiedzieć sobie, w jaki sposób nowatorski miasto 
Gdańsk prowadzi dedykowaną pomoc dla osób najbardziej 
potrzebujących. Jeśli chodzi o konkretnie projekt Gdańskiej Infrastruktury 
Społecznej jest to projekt dedykowany określonej grupie osób na 
określone potrzeby tej grupy osób odpowiada. Szerzej będziemy mówić 
na posiedzeniach komisji, jeśli państwo radni będą chętni na ten temat 
porozmawiać. Powiem na jaką ofertę ten projekt ma konkretnie 
odpowiedzieć. Mamy grupy osób, grupę mieszkańców lokali 
komunalnych bardzo często, którzy wpadają spiralę zadłużenia -trafiają 
im się wyroki eksmisyjne, otrzymują wyrok do lokalu zastępczego, jeżeli 
ten wyrok do lokalu zastępczego otrzymują mają pewne alternatywy. My 
ich nie chcemy pozostawiać samemu sobie, mogą realizować ten lokal 
zastępczy mogą iść do tego lokalu zastępczego w ramach programu 
realizowanych przez miasto Gdańsk. Tych programów jest kilka, szerzej 
właśnie bym na komisjach chętnie bym tutaj z dyrektorem  Olechem, 
który prowadzi programy z ramienia wydziału rozwoju społecznego. 
Warto o tych programach sobie też opowiedzieć. Wymienię dwa, czyli 
Centrum Treningu Umiejętności Społecznych w Nowym Porcie i Osiedle 
Sitowie. Są to programy zazwyczaj półroczne/roczne, w których ci 
mieszkańcy właśnie odbywają swego rodzaju trening umiejętności 
społecznych tzn. na nowo starają się nauczyć stawać na własne nogi. 



Dzisiaj i ta inwestycja o której mówimy Gdańsk Infrastruktury Społecznej 
ma pokryć pewną plamę, która do tej pory, której brakowało w tym całym 
naszym dzisiejszym systemie tzn. po centrum trening umiejętności 
społecznych czyli po półrocznym/rocznym programie te osoby wracają. 
Wracają do zasobu komunalnego, a chcemy, żeby wracały do systemu 
mieszkań, tj. program pilotażowy, chcielibyśmy w przeszłości rozszerzać. 
Tutaj pani Skarbnik mówiła o tym w uzasadnieniu do WPF, że są pewne 
części wspólne, jest pewna asystentura prowadzona przez z ramienia 
wydziału rozwoju społecznego po to, żeby ich po tym wyjściu z tego 
treningu i umiejętności społecznych nie zostawić na lodzie. Jeśli chodzi o 
same koszty, te koszty oczywiście są istotne ale one po pierwsze 
obejmują całą infrastrukturę uzbrojenie i te właśnie części wspólne, ale 
po drugie jest to budownictwo ekologiczne. To ważne oczywiście, że 
budownictwo ekologiczne, ale ważne bardziej ważne jest to, że jest to 
budownictwo ekonomiczne. Chodzi nam o to, żeby te osoby, które 
wychodzą po takich ciężkich przejściach, szły do lokali za które to lokale 
będą płacić ten czynsz podstawowy, czynsz socjalny, wysokości w 2 
złotych za metr kwadratowy, ale nie będą obciążani dodatkowymi np. 
kosztami związanymi z energią cieplną, to jest budownictwo pasywne, 
budownictwo ekologiczne zapewniający również odpowiednie wietrzenie, 
czyli nie pojawiający się grzyby i tego rodzaju sytuacje newralgiczne. W 
związku z tym chodzi nam o to, żeby te osoby wracając z powrotem do 
systemu nie były ostatecznie pozostawione sobie. Dziękuję bardzo. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  
Według mojej wiedzy panie prezydencie, jeżeli rzeczywiście ma to być 
projekt budynku pasywnego, to jako budynek komunalny, czy socjalny to 
z mojej strony sprzeciw. Uważam, że tego typu do budownictwo to jest 
cudzysłowie używam słowa ekologia oczywiście, bo to jest jak 
ekologiczne są lampy świetlówki prawda ,które zawierają rtęć. Więc 
każdy medal ma dwie strony, w tym wypadku budownictwo ekologiczne 
po prostu jest droższe i potem jest droższy w eksploatacji. Jest droższy 
w eksploatacji, bo jeśli mówimy o pasywnych budynkach to tam 
występuje rekuperacja, te systemy trzeba utrzymywać, w krótkim czasie 
wymieniać. Nie do końca bym powiedział czy one są zdrowe, tak samo 
jak klimatyzacja, więc myślę że w takich warunkach nie powinno mieć 
miejsca, a to jest ryzyko tej inwestycji. Jak się po wyłącza te systemy to 
najprawdopodobniej nie będzie tam zwykłej grawitacyjnej nawet 
wentylacji tylko mechaniczna tak jak podejrzewam. Trudno mi oceniać to 
pan zna ten projekt być może ja go nie znam, niemniej jednak z tego 
pobieżnego opisu, bo ekologia wie pan to może być dach ze słomy tak 
budynek z bali drewnianych itd. to też jest budownictwo ekologiczne. 
Dzisiaj mamy ten obraz co to ma być, jeżeli padło słowo budynki 



pasywne, uważam, że to jest eksperyment i wybryk. To jest moje zdanie. 
Dziękuję bardzo. 
 
 
Radna ANNA MARIA KOŁAKOWSKA 
My nie kwestionuje oczywiście potrzeby budowania takich mieszkań, ale 
kwestionujemy to co powiedział już przewodniczący Koralewski to cenę. 
Za tą cenę można blisko dwukrotnie więcej tych mieszkań z wybudować, 
tak samo kwestionujemy sens tworzenia takiego getta, właściwie która 
może stać się siedliskiem patologii, w takich warunkach gdzie nie 
powinni się wychowywać. Powinny raczej takie rodziny lokować w 
środowisku z dala od wszelkiej patologii. Dziękuję. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Apeluję do pani radnej aby nie używać słów patologia. Tam również 
będą  mieszkały osoby, które opuściły pieczę zastępczą, będą mieszkały 
osoby niepełnosprawne, selekcja osób które w tym domu będą 
mieszkały wyjdzie na prawdę ogromna. Też nie można na prawdę nie 
wiem mówić od samego początku, że ktoś kto się potknął nie ma prawo 
się podnieść. Bądźmy ludźmi. Gdzie jest nasza wiara my się nazywamy 
chrześcijanami? Zawsze mówimy o getcie, zawsze mówimy o 
wykluczeniu ,dlaczego takich ludzi nie wiem trzymać na Szadółkach, w 
najdalszych  zakątkach naszego miasta. To są tacy sami ludzie, kiedyś 
im się wydarzyło nieszczęście, może stracili pracę, może nie mieli za co 
rachunków płacić. To nie jest patologia. To nie są ludzie, którzy przyjdą i 
okradną pani mieszkanie. Proszę się czasami zastanowić nad tym. 
 
Radna ANNA MARIA KOŁAKOWSKA 
Źle mnie pani zrozumiała, ponieważ na komisji powiedziano nam, że 
będą tam też osoby które opuszczą zakład karny. Nie to miałam na 
myśli, żeby takim osobom nie pomagać, tylko zupełnie co innego, to 
żeby lokować je w jakimś szerszym spektrum społecznym. Nie tworzyć 
jednego getta. Więc proszę nie wkładać w moje usta jakiś swojej własnej 
projekcji. Mówiłam wyraźnie trzeba takie mieszkania dla tych osób, 
lokować jakiejś  normie społecznej. Dziękuję. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
To jest szersze spektrum społeczne, to nie będzie getto. Dlatego ten 
budynek jest usytuowany w normalnym środowisku, nie w jakimś getcie. 
Z drugiej strony uważam, że nie ma gett w Gdańsku. To, że się mówi 
gorzej o różnych dzielnicach jak np. Orunia. To nie oznacza że to są 
getta. Jeżeli by pani naprawdę zapoznała się ze strategią miasta 
Gdańska, z taką tendencją, że rozpraszamy różne ośrodki. Najłatwiej 



jest powiedzieć, że umieścimy taki budynek na Orunii, na Górkach 
Zachodnich, na Stogach, na Przeróbce, to tak nie działa, tam jest 
kumulacja różnych tego typu placówek. My chcemy to rozpraszać po 
całym Gdańsku i tutaj nie będzie getta bo obok są też inne budynki, też 
deweloperskie. Proszę mi uwierzyć, że selekcja tych osób, które 
chociażby tych pochodzących z eksmisji, osób którym dajemy drugą 
szansę, będzie ogromna. Ponadto 30 % mieszkań będzie normalnych, 
takich komunalnych, gdzie ludzie będą płacili nie te czynsze obniżone 
tylko 12,50 zł za metr. Przestrzeń społeczna, też świetlica, to wszystko 
stworzy też taką integrację z resztą mieszkańców dzielnicy. Ja bym teraz 
prosiła panie prezydencie, żeby po tym co pan powie, dać się również 
wypowiedzieć panu dyrektorowi Olechowi, który wszystko ma pięknie 
opracowane i ułożone. Ja tutaj nie mówię o cenie, bo to inna zupełnie 
rzecz, ja mówię o tym, że to będzie eksperyment na skalę ogólnopolską. 
Tak jak kiedyś Sitowie było eksperymentem, tak teraz to budownictwo 
ekologiczne będzie. Jeżeli to się sprawdzi, może też za tym pójdą inne 
miasta. Dajmy tym ludziom szansę, wierzmy też w gdańszczan, takich 
którzy gdzieś tam po drodze popełnili jakieś błędy i zostali eksmitowani, 
byli w Nowym Porcie, Sitowie byli w innych miejscach. Wrzucanie ich do 
miejsc, w których mieszkania są zagrzybione, znajdują się w gorszej 
substancji toteż nie jest jakiś sposób. Postulowałam jeszcze tutaj w 
całym tym programie, o to żeby umowy z tymi mieszkańcami były na rok 
a nie na 2 lata no otóż jest jeszcze kwestia przyszłości, bo jeżeli przez 
rok się coś wydarzy to zawsze mamy szansę wyeksmitowania ich do 
innego miejsca i wprowadzenia tam innych ludzi. Dziękuję. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Właściwie to pani radna Dunajewska w większości przedstawiła to 
uzasadnienie, więc nie chcę tej dyskusji rozciągać. Naprawdę uważam, 
że tą dyskusje powinniśmy czy na Komisji Polityki Gospodarczej czy na 
jakiś połączonych komisjach odbyć, bo wiem, że Komisja Spraw 
Społecznych akurat bardzo angażuje się w ten model, wiem że tam 
wiedza jest dosyć wysoka. To powinien być priorytet dla Gdańska na tę 
kadencję to jest priorytet Prezydenta Miasta Gdańska na tę kadencję, 
żeby kierować pomoc mieszkaniową, ale nie tylko do osób najbardziej 
potrzebujących. O to co pani radna Kołakowska przed chwilą 
powiedziała, że za to moglibyśmy dwa razy więcej mieszkań 
wybudować. Być może, nie twierdzę że nie. Gdzieś pewnie na 
obrzeżach miasta, można by więcej tych mieszkań wybudować. Tylko 
pytanie jest inne, wybudujemy i co pozbędziemy się problemu? 
Pozbędziemy się tych ludzi? Nie, właśnie nie o to chodzi. Chodzi o to, 
żeby umieścić tych ludzi rozproszyć po różnych dzielnicach Gdańska ale 
też im pomóc, pomóc wrócić w pełnij do społeczeństwa. To jest 



najważniejsze. Drugie sprostowanie dotyczące pana przewodniczącego 
Koralewskiego, bo pan przewodniczący cały czas ten wątek ekologiczny 
podnosi, a ja cały czas chciałbym mówić o tym akcencie ekonomicznym. 
Ekologiczny to fajnie, że jest, ale jest przy okazji. Ważny jest akcent 
ekonomiczny, chodzi o niskie koszty eksploatacyjne na etapie 
eksploatacji, to jest cel tego programu. Chodzi nam o to, żeby tych ludzi 
nie obciążać dodatkowymi kosztami. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Mam wrażenie, że ta dyskusja jest zbędna, ponieważ na pewno ja, a 
sądzę że i koleżanki i koledzy z naszego klubu, w pełni zgadzają się z 
poglądami przez państwa wygłoszonymi, także tutaj nie ma żadnego 
sporu troska jest jedynie o kwestię gospodarności, o kwestie finansowe. 
Jak pan doskonale wie panie prezydencie, to nie jest kwestia kosztów 
eksploatacji ale też kosztów inwestycji. Więc pytanie jest takie; czy aby 
na pewno łącząc te dwa koszty, to jest przedsięwzięcie gospodarne, a co 
do uzasadnienia, pełna zgoda. Dziękuję. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK  
Ja tylko krótko chciałem się zapytać pana dyrektora lub pana 
prezydenta, o ile właśnie te koszt eksploatacji, czy procentowo, czy w 
liczbach bezwzględnych będą niższe niż tradycyjnych tych naszych 
budynkach komunalnych?   
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Szczegółowe dane panie radne przekażemy panu czy do komisji, w tej 
chwili trwa audyt Politechniki Gdańskiej.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – druk 753 z 
autopoprawką? 
 

Za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 
 
 
 



Uchwała Nr XXVIII/707/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie przyj ęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gda ńska 
 
Załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2016 rok (druk 754) + AUTOPOPRAWKA;  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 754 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowała 
negatywnie, komisje: Strategii i Budżetu, Zagospodarowania 
Przestrzennego, Samorządu i Ładu Publicznego, Edukacji, Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia, Kultury, Sportu, Zrównoważonego 
Rozwoju oraz Turystyki i Promocji pozytywnie opiniowały ten druk.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, pani skarbnik, ja wyszacowałem z 
projektu uchwały kwoty 7,3 miliona złotych na naprawy szkód pod ulewie 
w Gdańsku. Moje pytanie dotyczy natomiast, czy były wyższe wnioski o 
wyższe kwoty jeśli chodzi o naprawę tych szkód i czy ewentualnie jeśliby 
wyższe zostały przesunięte na następny miesiąc te zmiany. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Na moment składania projektu uchwały, proszę państwa to są wszystkie 
wnioski o naprawienie szkód, które otrzymałam z wydziałów i jednostek 
organizacyjnych. Chciałam również dodać, że nasze jednostki i wydziały 
zgłosiły do ubezpieczyciela wnioski o wypłatę odszkodowań z tytułu 
zalań.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – druk 754           
z autopoprawką? 
 
 
 



Za    -      19 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/708/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie uchwalenia bud żetu Miasta 

Gdańska na 2016 rok 
 
Załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

4. w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do 
przeprowadzania postępowania w celu wyboru podmiotu 
uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy 
Miasta Gdańska za 2016 rok (druk 749);  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 749 zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Strategii i Budżetu oraz Komisja Rewizyjna opiniowały 
pozytywnie. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały – 
druk 749? 
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Uchwała Nr XXVIII/709/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
W sprawie upowa żnienia Prezydenta Miasta Gda ńska do 
przeprowadzenia post ępowania w celu wyboru podmiotu 

uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gm iny 
Miasta Gda ńska za 2016 rok 



 
Załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

5. zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty 
skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 
za inkaso (druk 755);  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 755 zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu uchwały – druk 755? 
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Uchwała Nr XXVIII/710/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
Zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty 

skarbowej oraz okre ślenia inkasentów i wysoko ści wynagrodzenia 
za inkaso 

 
Załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

6. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej ,,Gdańskiego Centrum 
Usług Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek 
Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu (druk 
751) + AUTOPOPRAWKA;  

 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska oraz 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawili projekt uchwały druk 751 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.  
 
 
 



Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Dziękuję serdecznie, panie przewodniczący wysoka rado, pani Skarbnik 
wie, że pracę cenię wyjątkowo i to podkreśleniem wielokrotnie, 
szczególnie pani Skarbnik, bo rzeczywiście finansami w wielu aspektach 
miasto stoi. Natomiast zadam pytanie, które z pozoru będzie naiwne, ale 
było zadawane wczoraj na komisji edukacji bodajże dwukrotnie i 
odpowiedzi jednak nie było, a zaraz uzasadnię te pytanie i pani Skarbnik 
prosiłbym o odpowiedź. Co nam daje, albo jakie rzeczywiście mamy 
korzyści z tytułu tych zmian? Najprostsze pytanie. A dlaczego? Bo 
szanowne koleżanki koledzy, wierzcie mi z całego serca z całej 
uczciwości procesowej, wystąpiłem naiwnie 17 dni temu z prośbą o 
przedstawienie mi najprostszej informacji mianowicie raportu, który 
został studium wykonalności stworzenia tego. W swej naiwności, a jest 
to dokument w wersji papierowej i elektronicznej, nie wpisywałem w 
swojej interpelacji żadnych analiz, tylko prośba o przekazanie tego 
jednego dokumentu. Myślałem, że w ciągu jednego, dwóch dni w wersji 
elektronicznej zostanie mi przesłane, ja sobie usiądę, będę analizował i 
przygotuje się na Komisje Edukacji a potem na dzisiejszą sesję. Po 
terminie, po regulaminowym terminie, otrzymałem tą wersję papierową, 
tak na prawdę wczoraj na Komisji Edukacji. Mam tu potwierdzenie bo są 
pieczątki. Po terminie nie mogłem przeanalizować rzetelnie ale mimo 
wszystko w 2-3 punktach się ustosunkuję. Jestem przeciwnikiem długich 
dyskusji, na tematy merytoryczne na sesjach bo od tego są komisje. Mi 
jako radnemu panie przewodniczący nie umożliwiono prawidłowego, 
czasowego przygotowania się do tych dyskusji. Szukałem zwolenników 
tych zmian, od tego zacząłem. Cisza. Znaleźli się przeciwnicy, 
solidarność, związek zawodowy krzyczy - źle, pisze dlaczego. Związek 
nauczycielstwa polskiego - źle, pisze dlaczego. Księgowe piszą pisma 
do radnych do wszystkich świętych – źle. Dzisiaj nie mogą się bronić, za 
co serdecznie dziękuję pani przewodniczącej Geryk i panu 
Borawskiemu, że wczoraj na tej komisji umożliwili po raz pierwszy 
radnym, formalnego, takich dyskusji na temat tej uchwały, która jest 
dzisiaj prezentowana. Na prawdę wam przewodniczący serdecznie 
dziękuję. Tylko to jest za mało bo komisja odbyła się wczoraj i nawet 
gdyby, ktoś z radnych z dobrej woli chciał napisać jakąkolwiek poprawkę 
to uniemożliwiono mi jako radnemu, w ciągu 48 godzin tej poprawki 
wnieść, bo nie miałem dokumentów źródłowych. Czy to jest problem w 
wersji elektronicznej w ciągu jednej doby przesłać radnemu informację, 
która była podstawą tej uchwały pani Skarbnik? Bo na wszystkich 
spotkaniach pani ciągle mówiła na temat studium wykonalności, ale poza 
panią i paroma osobami nikt tego dokumentu nie miał. Dlatego bardzo mi 
przykro, że tak się stało i dzisiaj ja mam podejmować decyzje. Na 
szczęście w ustaw jest napisane że można, a nie musi być 



podejmowana ta uchwała. Ale ja mam rozwiązanie konstruktywne, mimo 
wszystko, nie będę już teraz wnikał w szczegóły dotyczące 
poszczególnych zapisów, bo jest sporo spornych punktów. Wczoraj na 
Komisji Edukacji, ja zanotowałem tylko 12 takich punktów, które zostały 
przedłożone przez panie księgowe. Była odpowiedź- zapytanie, 
odpowiedź- zapytanie, satysfakcji nie widziałem ani po jednej ani po 
drugiej stronie. Nie czułem tutaj, że był jakiś wypracowany konsensus i 
do tego jeszcze związki zawodowe, które ogólnie powiedziały, że to 
wszystko jest do niczego. Chcę przypomnieć pani Skarbnik, tym radnym 
którzy 2008 roku sprawowali funkcje, a dokładnie jest to uchwała Rady 
Miasta Gdańska nr 827 z 2008 roku. Stała pani tutaj dokładnie tymi 
samymi argumentami, pani przekonywała nas jako radnych, że oddanie 
właśnie do szkół jest czymś fantastycznym, są wyciągi można sobie 
zobaczyć jak pani argumentowała. Dzisiaj pewne argumenty w 
większości wytnij- wklej, one się pojawiają teraz dokładnie o 180 stopni 
w drugiej kwestii. To kiedy analiza była rzetelnie zrobiona? Wtedy 8 lat 
temu, gdzie byliśmy namawiani do takiej uchwały? Czy teraz po 8 latach 
gdzie wszystko jest w czambuł bite. Następna sprawa na 47 stronie, tyko 
do jednego aspektu się tutaj tego raportu ustosunkuje. Szukałem, może 
jakichś oszczędności, na prawdę chciałem wykazać wyjątkową dobrą 
wolę. Może jakieś pieniądze rzeczywiście z tego tytułu będą większe w 
kasie, nie wiem wybudujemy przedszkole 1-3 więcej, szukajmy tych 
pieniędzy i rzeczywiście okazało się że po 5 latach w 2001 roku 
oszczędności będą rzędu 8 000 000 zł zgadza się, tylko kosztem 75 
etatów osób zwolnionych z pracy. W uzasadnieniu nic o tym się nie 
mówi. Kompletnie cicho, nic się nie mówi w uzasadnieni o tym słynnym 
VAT bo oszczędności są niewielkie. Powiedzmy sobie szczerze, z 
raportu wynika, że to nie są wielomilionowe oszczędności. Więc trudno 
tutaj mówić o tej pełnej racjonalności, podaje pani przykład Bydgoszczy, 
a szkoda że nie Wrocławia bo Wrocław już 5 lat temu próbował takie 
uchwały podejmować i podejmował. Ale co się okazuje po 5 latach, 
dochodzą do wniosku, że coś jest nie tak, tylko w tym roku 20 jednostek 
zostaje wycofanych z tej centralnej obsługi. Podawane są różne powody, 
ja zawsze mówię pracujmy na innych doświadczeniach, oni ponieśli tego 
koszta i to ogromne. Dlaczego my mamy ponownie w te koszta też 
wpadać. Czy my możemy pani Skarbnik, zgodnie z ustawą i zgodnie z 
początkiem tej uchwały, którą pani nam dzisiaj przygotowała, żałuję, że 
nie do końca omówionej, i to szczegółowo, połączyć, jestem jak 
najbardziej za, ale włączyć na okres roku, tylko szkoły, które właśnie 
wyraziły chęć przejścia z różnych powodów. Dajmy im tę, szansę tę 
możliwość. Mało tego po roku czasu otrzyma pani jeszcze 2 dodatkowe 
raporty, o których pani dzisiaj mówiła i radni dostaną. Raport właśnie 
narzędzia, którym jest elektronika wprowadzona w szkole, bo sama pani 



mówiła, że dopiero za 6 miesięcy dostaniemy raport funkcjonowania 
Gdańskiej platformy informacyjnej i zrobimy raport faktycznie dotyczący 
funkcjonowania tej jednostki, którą byśmy dzisiaj powołali. Zawsze, 
powtarzam zawsze możemy włączyć pozostałe szkoły, nawet jeżeli pani 
rozbiła i słusznie na różne terminy wprowadzania to ta uchwała będzie 
nas obligowała do jej realizacji. Nie chciałbym, żeby za 3 miesiące 
wracała znowu dyskusja, a wyłączmy tę szkołę, tę szkołę i zacznie się 
wybiórcze traktowanie pozostałych szkół. Odnoszę się też do retoryki, to 
co mówią też dyrektorzy. Oczekiwałem, że dyrektorzy się wypowiedzą, 
przyjdą tutaj powiedzą to jest dobre rozwiązanie, że 8 lat temu było złe, 
ale jakaś cisza jest. Pani mówi o jakiś zgłaszających się enigmatycznie 
dyrektorach jakiś szkół. Do mnie się akurat zgłosili ci którzy są 
ewidentnymi przeciwnikami i nie boją się tego powiedzieć. Dziękuję 
serdecznie, przepraszam. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję panie przewodniczący, chciałem się odnieść do głosu Piotra 
Gierszewskiego. Wczoraj mieliśmy okazję do połączonego posiedzenia 
komisji, ale rzeczywiście w tym punkcie ponad dwie godziny 
debatowaliśmy nad powstaniem Centrum usług Wspólnych. Natomiast 
zobowiązaliśmy się, także z przewodniczącą Żanetą Geryk, to 
zobowiązanie podtrzymujemy, że w związku z tym że mamy w 
załączniku 1 czy 2 harmonogram, jak gdyby tworzenia tego centrum, 
wchodzenie konkretnych placówek, wymienionych w załączniku, w 
konkretnych datach do centrum. Chcielibyśmy po prostu się dalej 
przyglądać temu procesowi. Pani Skarbnik mówi o pewnych ryzykach. 
Chcielibyśmy także analizować to jakie odpowiedzi na te ryzyka 
znaleźliśmy, czy one rzeczywiście zaistniały. Deklarujemy, że w tych 
terminach, które są tam w tych załącznikach opisane, dalej będziemy 
nad tym tematem pracować. Oczywiście wsłuchując się w głos osób, 
które będą pracować już w Centrum Usług Wspólnych i na niego 
powstaniem, jaki i pań księgowych wszystkich troski, wszystkich uwag, 
bo na tym nam zależało i wczoraj tak jak Piotrze powiedziałeś 
rzeczywiście wiele głosów pań było i mam nadzieję, że te odpowiedzi 
znajdziemy. Jedna jeszcze tylko uwaga, do tego co powiedziałeś 
odnośnie oszczędności, z strony 75, dotyczące milionów oszczędności, 
których w ciągu najbliższych 5 lat mogłyby się znaleźć. Mam wrażenie, 
że jednak wczoraj odpowiedź na to padła. Pani Skarbnik przedstawiła 
konkretne analizy, pokazujące ile z pań księgowych znajduje się wieku 
emerytalnym lub blisko wieku emerytalnego. To nie jest tak jak 
powiedziałeś, że 75 osób zostanie zwolnionych z pracy. Panie czy 
panowie po prostu prawdopodobnie odejdą z zawodu, przejdą na 
emeryturę. Natomiast, idea tego centrum, idea zarządzania finansami i 



możliwości zarówno informatycznych jak i tego, że znajdują się w jednym 
miejscu, spowodują, że być może w ciągu 5 lat i zdolności informatyczne 
i zdolność po prostu już Centrum, które będzie w pełnym rozbiegu, 
spowoduje, że rzeczywiście tych etatów, aż tak wiele nie będzie 
potrzebne. Natomiast nie mówmy na tej sali, że ktoś zostanie zwolniony, 
bo od samego początku staramy się jednak mówić, o tym że żadne etaty 
nie zostaną zagrożone. Każdy kto będzie chciał pracować tym centrum, 
znajdzie tam zatrudnienie. Nie wprowadzajmy w błąd, że ktokolwiek 
zostanie zwolniony wbrew własnej woli i chęci do pracy, bo tak po prostu 
nie będzie. Dziękuję bardzo. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Panie radny Gierszewski, chyba wczoraj byliśmy na 2 różnych 
spotkaniach. Na wszystkie wątpliwości udzieliłam odpowiedzi. Natomiast 
proszę państwa, to nie są przesłanki merytoryczne do niepowołania 
Centrum. Proszę państwa, jeżeli weźmiemy dane dotyczące w biznesie 
zatrudnienia, to jeden kadrowy przypada na 1000 pracowników. Są 
różnego rodzaju standardy. W tej chwili księgowość jest rozproszona w 
różnych jednostkach. Gwarantujemy zatrudnienie wszystkim 
pracownikom i oczywiście zdajemy sobie sprawę, że w konsekwencji po 
ustaleniu ostatecznego regulamin organizacyjnego, może wystąpić 
przerost pracowników. Przedstawiłam państwu analizę, dane liczbowe 
dotyczące liczby emerytów, którzy pracują w jednostkach oświatowych, 
pracowników, którzy już nabyli uprawnienia emerytalne i pracowników 
którzy do roku 2019 na będą uprawnienia emerytalne. Każdy oczywiście 
z tej listy osób, które wymieniłam, z tej grupy osób mają prawo pracować 
dalej. Proszę państwa, wiadomo, że nie będą wszyscy pracować i to są 
potencjalne oszczędności bo gdyby pozostała te finanse i księgowość i 
płace w tych jednostkach, w te miejsce, należałoby zatrudnić nowych 
pracowników, a tym sposobem tych nowych pracowników w układzie 
procesowym, nie będziemy zatrudniać będą to oszczędności. Proszę 
państwa i są to oszczędności nie w tej chwili, nie tu i teraz ale my 
mówimy w perspektywie przyszłej. Chcemy stworzyć Centrum 
zestandaryzować usługi, procesy. Jeszcze wspomnę może o 
korzyściach dla dyrektorów. Przede wszystkim dyrektor ma być liderem 
edukacji, procesów edukacyjnych, a nie administratorem usług 
uzupełniających. Dyrektor zostanie uwolniony od odpowiedzialności za 
prowadzenie ksiąg rachunkowych, za sporządzanie sprawozdawczości 
przy jednoczesnym utrzymaniu kompetencji dalej kreowania polityki 
finansowej, bezpieczeństwo obsługi bo gwarantujemy, że każdy dyrektor 
szkoły będzie miał opiekuna. Oczywiście mogą wystąpić pojedyncze 
przypadki zgrzytów, nieporozumień, bo to też wynika z charakterów 
ludzkich, ale może nie do końca zrozumianych procesów. Docelowo te 



wszystkie sprawy zostaną na pewno wypracowanie, skatalogowane. O 
tym państwu wszystkim mówiłam. Co my widzimy, jakie  bariery, jaki 
właściwie momenty mogą wystąpić kryzysowe, ale również mówimy o 
tym, że te procesy mają być skatalogowane, zestandaryzowane tak jak 
to powinno działać. Nie powinno być rozproszeń zadań poszczególnych 
jednostkach, zadań, które mają ten sam charakter. Dziękuję. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie radny Gierszewski, mówi pan, że zależy panu żeby na teatr sali 
nie przenosić tej długiej debaty, jednak na wszystkie punkty uzyskał pan 
wczoraj odpowiedź. Nie trzeba było szukać 42 strony, bo na stronie 7 te 
wszystkie informacje się znalazły. Dokumenty panu urząd przekazał we 
wtorek, czyli zgodnie z tym co obowiązuje nas w interpelacjach, dlatego 
też proszę takiej uwagi nie zwracać do pani Skarbnik, bo akurat dopełnia 
w pełni tego co wobec państwa radnych jest należne i co należy robić. 
Jest jeszcze jedna bardzo ważna przesłanka, o której wczoraj 
mówiliśmy, której pan już nie przywołuje w tych punktach, które 
przywoływały same księgowe. Dzisiaj nie można zastąpić księgowej w 
szkole, ciągłość procesów, które następują jest niemożliwa dlatego, że 
tego zastępstwa nie ma. Niektóre z pań księgowych mają po 50 dni 
urlopu zaległego. Przenoszonego z roku na roku, bo nie da się inaczej 
tego rozwiązać. To rozwiązanie pozwala także na wyeliminowanie tego 
typu sytuacji. Osoba w Centrum będzie zastępowana przez inną osobę i 
będzie możliwe rzeczywiście będziecie mogli pracować w standardzie, 
który jest jednolity. Jeżeli mamy 50 osób, które zechcą czy nie zechcą, 
nie muszą pójść na emeryturę, to proszę sobie wyobrazić poszukiwania 
50 kolejnych osób, które zajmą te miejsca w księgowości Gdańskiej. 
Nowe przygotowanie ich do systemu, praca do tego, aby rzeczywiście w 
to weszła. Jeżeli edukacja ma się rozwijać, tak jak państwo tego 
oczekujecie że mam być gotowi na reformy pani minister od przyszłego 
roku, czyli bardzo płynne przejście na te wszystkie zmiany których 
oczekuje rząd musimy być do tego dobrze, też sprawnie przygotowani, 
po to żeby te środki były w optymalny sposób wykorzystywane. Jeżeli 
chodzi o samo budowanie tego procesu, pan radny jest członkiem 
solidarności, która od początku otrzymywała wszystkie dokumenty, te o 
które prosiła. Mógł pan je otrzymać, dlatego jeżeli jest jakikolwiek 
problem z dotarciem do dokumentów, kontakt z panem jest akurat 
bardzo częsty, ja nie widzę żadnego problemu, żeby takie dokumenty 
przekazywać i  z nas ich nie ukrywa, są to wszystko jawne dokumenty za 
publiczne pieniądze. Powiem jeszcze więcej, dzisiaj podczas tej sesji 
będziemy chcieli, aby wszystkie dokumenty księgowe szkolne, znalazły 
się ta jak wszystkie inne dokumenty, które księgowe są w urzędzie, w 
ramach danych otwartych po to, żeby każdy rodzic mógł zobaczyć na co 



wydatkowane są środki po to, żeby naprawdę dojść do sytuacji takich, 
który w optymalny sposób one służą temu co jest najważniejsze w 
edukacji czyli osobie uczącego się młodego człowieka w szkole. Jeżeli 
mówimy o tych korzyściach jeszcze raz powtórzę, nikt nie będzie 
zwolniony ten kto tego nie oczekuje. Rzecz o którą się rozbijamy i to też 
pan doskonale wie, to kwestia przejścia tej jednostki z prawa 
oświatowego na prawo samorządowe. Ci pracownicy przestaną być 
pracownikami oświaty, również i obejmujących ich związków 
zawodowych, a przejdą pod ustawę samorządową jako pracownicy 
samorządowi. Równie dobrze zabezpieczeni, równie dobrze w sposób 
pracowniczy zaopiekowani i usytuowani, również z możliwością 
wyrównywania pensji, która dzisiaj ze względu na zawiłości prawa 
oświatowego, możliwość przyznawania przeróżnych dodatków, ale także 
podwyżek z końcem roku, które uwypukliły kominy w zakresie 
zatrudnieni i płac. W tej sferze dopiero będą mogły być wyregulowane. 
Też był chciał, żeby za rok, kiedy będziemy o tym rozmawiać, wiele osób 
okaże się, że będzie mówiło, że to było jedno z najlepszych rozwiązań 
gdańskich, jeżeli chodzi o pilnowanie środków, które przeznaczamy na 
edukację. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie prezydencie, problem polega na tym, że ustawowo ocena pracy 
prezydenta leży po tej stronie. My jesteśmy ustawodawcami, a pan jest 
wykonawcą. Tego proszę nie zmieniać i proszę nie zwracać uwagi 
radnym, że mają jakieś pytania przepraszam to wnioskodawcy. Uwagi 
merytoryczne pań księgowych, nie były merytorycznymi uwagami. Ja 
bym tego nie powiedział, nie odważyłbym się tego powiedzieć. Moim 
zdaniem były merytoryczne. Tylko to co powiedziałem, byliśmy na tym 
samym spotkaniu, było pytanie, była odpowiedź, było pytanie była 
odpowiedź, reakcji żadnej. Tam się już nic nie wynegocjowało, już nic nie 
zmieniło. Mamy 4 miesiące na wprowadzenie tej uchwały. Dlaczego 
skoro środowisko puszcza sygnał, zrealizujmy ustawę, za 4 miesiące 
wprowadźmy tę uchwałę, z tymi placówkami, jednostkami, które chcą od 
razu wbiec do tej nowej jednostki. Nie wiem ile ich będzie 5, 10, 50 , a 
może cała setka? Może tak jest,  natomiast my nie dajemy kompletnie 
żadnej alternatywy. Nie zawracałbym głowy radnym, panie prezydencie, 
czy ktoś miał 50 czy 100 dni urlopu. To nas nie interesuje, to jest forma 
nadzoru w zakładzie pracy której nie dokonuje widocznie dyrektor szkoły. 
Co od tego ma być radny? Na końcu, reforma edukacji, która nas czeka, 
którą w październiku znowu się dowiemy co jest. Tak jak ze stworzeniem 
gimnazjów, które okazuje się teraz nie będzie, a my tworzymy. Mówię 
powoli, dowiedzmy się i dajmy tę stabilizację finansową, właśnie tym 
którzy będą głównymi nosicielami wszystkiego za i przeciw tej reformy, 



patrz właśnie dyrektorów, bo czeka nas potężna zmiana sieci szkół. Nie 
róbmy jeszcze dodatkowo teraz różnego rodzaju nacisków, braku takiej 
stabilizacji, odpowiedzialności finansowej. Po co? Po co, mamy 4 
miesiące zróbmy to co będzie wymagane, bo jest i miękko wchodźmy w 
te zmiany. Przecież nie powiedziałem, że one są złe. Powiedziałem, że 
są fatalnie wprowadzane. To właśnie mówiłem na samym początku. 
Przepraszam publicznie mówiąc o tym, że radni miasta Gdańska nawet 
w trybie regulaminowym, nie są informowani o podstawowych 
informacjach dotyczących uchwał. Daje się to na samym końcu albo z 
opóźnieniem. Dajnie nam podyskutować na ten temat, bo my jesteśmy 
uchwałodawcą a wy wykonawcą.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, pani skarbnik, 
ten system moim zdaniem jest skuteczny dla korporacji, które przenoszą 
tego rodzaju usługi do krajów o tańszej sile roboczej i pewnie tam daje to 
oszczędności. W naszym wypadku są to hipotetyczny oszczędności, nie 
wiem czy one będą. Trudno powiedzieć, natomiast nie jest tu ryzyko po 
naszej stronie, nawet jeżeli nawet będzie zwyżka kosztów, trudno 
oceniać ja za fundamentalną. Myślę raczej, że są tu ryzyka, nawet w 
teoretycznym założeniu w tej uchwale, mogą się nie sprawdzić ze 
względu na trudności komunikacyjne, programowe itd. W związku z tym, 
że to pan będzie nadzorował wykonywanie tego projektu, za co my nie 
możemy wziąć odpowiedzialności jak sądzę, jako nasz klub, stąd z 
powodu obligatoryjnego przymusu przejścia  do tego systemu, nie 
możemy tej uchwały poprzeć. Cała ta dyskusja wskazuje, że twardo pan 
prezydent obstaje przy takim kształcie tej uchwały, która oczywiście na 
wstępie jak powiedziałem, niesie za sobą tak daleko idące ryzyka, że 
system może ulec pogorszeniu. Konsekwencję mogą być, grozi chaos, w 
tym systemie. My głosujemy przeciw, a pan się wykaże sprawnością we 
wprowadzaniu tej uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, panie radny 
Gierszewski, ja pana nie pouczam tyko stwierdzam i dementuje 
nieprawdę, którą pan głosi, o czym powiedziałem. Otrzymał Pan na czas 
odpowiedź na interpelacje, proszę to sprawdzić, nie otworzył pan swojej 
skrzynki, ale proszę nie mieć pretensji, że tak się wydarzyło. Nie jest to 
pouczenie, tylko stwierdzenie faktu, który pan publicznie głosi, mam 
prawo też to publicznie zdementować. Nie jest pan ustawodawcą, tylko 
rada jest uchwałodawcą a prezydent odpowiada przed mieszkańcami, 
jeżeli mówimy o ustrojowym działaniu, na które pan się powołuje. Bardzo 
bym prosił też, o to jak mówimy o tych konkretach, bo mówi pan że jest 



to bardzo złe wprowadzenie. Nie powiedział pan ani jednego, ani 
jednego argumentu na to, że zostaje to wprowadzane w sposób 
niewłaściwy, czy jeszcze raz powiem zły. Przytoczył pan kilka haseł bez 
żadnych udziałów w innych spotkaniach, które się odbywały, a mógł pan 
to zrobić, jest pan radnym Miasta Gdańska, jest pan związkowcem, ma 
pan do tego pełne prawo, w żadnym z tych spotkań nie brał pan udziału. 
Cieszę się, że na koniec mówi pan nie tak, ni nie, nie ocenia pan tego, 
bardzo się z tego cieszę. Jeżeli chodzi o pana przewodniczącego, nie 
bardzo rozumiem ten głos. Chcę tylko, żeby pan przewodniczący miał 
pełną jasność, ja to powtórzę mu mówiłem o tym, jest to w projekcie ta 
jednostka nie będzie jednostką oświatową, ja nie będę wdrażać tej 
zmiany, tylko są to służby finansowe. Jednostka będzie podlegała już w 
pionie pani Skarbnik, wydział finansowy, czy wydział budżetu i finansów. 
Żebyśmy mieli tutaj pełną jasność chodzi o regulację. Pracownicy, 
jeszcze raz mówię, przechodzą z obszaru oświaty  do pracowników 
samorządowych, ale tutaj w tym pionie finansowym. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie prezydencie, ja nie chcę tutaj żadnych wycieczek personalnych, 
żadnych, ale mam tu przed sobą potwierdzoną pieczątką, że 8 sierpnia 
złożyłem w Urzędzie Miejskim interpelację. 8 sierpnia jest pieczątka, jest 
potwierdzenie. Wczoraj wyciągam z własnej skrzynki, że 23 sierpnia 
wpływa do biura odpowiedź, jest to już 15 dni a nie 14 tak jak jest 
wyraźnie napisane. Czepiam się jednego dnia, jest po terminie i koniec 
kropka. Natomiast wersja elektroniczna leżała już w Urzędzie Miasta już 
2 miesiące, następnego dnia można było elektronicznie przesłać sprawę, 
zamknąć poinformować radnego, niech pan sobie analizuję ma pan 2-3 
tygodnie do sesji, można się przygotować. Tutaj są pieczątki, nie wiem 
jak to krąży w Urzędzie, natomiast potwierdzenie jest. Bazuje na tym co 
mam przed sobą. Dziękuję. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, proszę pana, zbadam tę sprawę, ponieważ ja pismo, 
jako odpowiedź na interpelację pana radnego podpisywała we wtorek. 
Sprawdzę i przekażę panu informacje, sprawdzę w  biurze Rady Miasta 
Gdańska i w wydziale budżetu miasta jak została przekazana 
interpelacja. Data pisma z którego jest 22 i 22 podpisałam to pismo. 
 
Radny JACEK TEODORCZYK 
Ja do pani Skarbnik króciutko, bo znamy się długo i darzymy się 
szacunkiem i sympatią ale niemniej po prostu, do głowy mi pewne 
pytanko zaświtało, że z tym przechodzeniem na emeryturę od 
pracowników tego centrum i niezatrudnianiu nowych, czyli będzie ja 



rozumiem po pewnym czasie ten zespół będzie o wiele mniej licznej 
obsadzie personalnej. Moje pytanie brzmi: czy nie wpłynie to na jakości 
wykonywania pracy? To jest moje pytanie, w tym zmniejszonym zespole 
personalnym, bo zakładam, że ci co poszli, albo źle zrozumiałem, że w 
ten sposób te oszczędności będą, że nie będzie się zatrudniało 
następnych ludzi, w miejsce tych odchodzących na emeryturę. 
Oczywiście nie jest to wprost jakaś zależność, ale narzuca mi się to, że 
jakościowo może to wpłynąć na pracę. To jedno pytanko takie, które 
mnie po prostu drąży i poprosiłbym panią Skarbnik o odpowiedź. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, obecnie w służbach finansowo - księgowych tych 
jednostek, które nie są scentralizowane z sobą jest 171 osób w tym 120 
głównych księgowych. W związku z tym, jeżeli jest jedna jednostka 
organizacyjna, to jest jedna główna księgowa. To jest odpowiedź na 
pana pytanie. Czy potrzeba aż 120 głównych księgowych w każdy 
jednostce, czy wystarczająco jest przy centralizacji zadań procesów 
jedna główna księgowa. 
 
 
Radny JACEK TEODORCZYK 
A gdyby została, drastycznie mówiąc, jedna pani główna księgowa, to 
jakościowo ta praca byłaby tak samo wykonywana? Bo dążymy do 
absurdalnych wniosków dojdzie, bo jeżeli jedna główna pani  księgowa, 
ale ktoś wiele rzeczy musi wykonać jednak, o to mi chodzi, bo ja 
rozumiem, że będzie jeden szef. 
 
Radna ANNA WIRSKA  
Pani skarbnik, mam takie pytanie, jak wczoraj rozmawialiśmy na komisji, 
takim największym ryzykiem całego tego przedsięwzięcia jest to, że 
może nie zadziałać obieg dokumentów i co wtedy krótko ?  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, niedostarczenie w terminie dokumentów do 
zaksięgowania, spowoduje przeterminowanie zapłaty zobowiązania. 
Oczywiście jest to naruszenie dyscypliny finansów publicznych. W 
związku z tym naszym zadaniem, jest tak zorganizowanie i zadbanie, 
aby nie nastąpiło naruszenie dyscypliny finansów publicznych, aby 
zobowiązania były regulowane w terminie. Proszę państwa, to nie jest 
powód do tego, żeby nie centralizować usług. To jest ryzyko, które 
staramy się wyeliminować, a nie powód dla którego mamy centrum nie 
budować. 
 



Radna ANNA WIRSKA  
Pani skarbnik, ja właśnie się obawiam tego chaosu, że w jednym czasie 
nie zostanie tutaj faktura zaksięgowana, w drugim tutaj i się na prawdę 
zrobi jeden wielki chaos. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, zgodnie z uchwałą rady, jest termin przeniesienia 
zadań. W związku z tym nie ma opcji, że coś zostanie zaksięgowane w 
jednej jednostce a nie w centrum, takiej opcji nie ma. Nawiązując do 
wypowiedzi pana radnego Piotra Borawskiego, który powiedział że 
będziemy wspólnie razem analizować, ja się z obligowałam, że 
przedstawimy okresowo w okresie jednego miesiąca informacje z 
postępujących prac, procesów związanych z łączeniem, stworzeniem 
centrum. Jeżeli wystąpi jakakolwiek przeszkoda, że będzie nie 
umożliwienie połączenia, włączenia do jednostki 1 listopada następnych 
jednostek organizacyjnych, oczywiście po uzgodnieniach z 
uzasadnieniem przesuniemy termin wprowadzenia centralizacji 
jednostek do centrum. Natomiast uchwała zgodnie z przepisami prawa 
musi określać konkretny termin. Nie ma możliwości ustalenia; może być 
może. Dlatego deklarujemy, że gdyby nastąpiły jakiś problemy, to 
oczywiście wystąpimy z zmianą uchwały obowiązującej. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu uchwały druk 751 z 
autopoprawką ? 
 

Za    -      19 
      przeciw    -       9 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/711/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie utworzenia jednostki bud żetowej ,,Gda ńskiego Centrum 
Usług Wspólnych” poprzez poł ączenie Centrum Obsługi Placówek 

Oświatowych Nr 1 w Gda ńsku i Zespołu Ekonomiczno – 
Administracyjnego Szkół w Gda ńsku oraz nadania jej statutu 

 
Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  



 
7. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Stare Miasta rejon Targu Drzewnego i ul. 
Garncarskiej w mieście Gdańsku (druk 740);  

 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 740 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała pozytywnie. 
Głos w dyskusji przewodniczący Koralewski. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Mam pytanie pani dyrektor, ten teren zagospodarowania przestrzennego 
jest obsługiwany od strony ulicy Kowalskiej ? Jaki tam jest dojazd do tej 
strony ? Wiem, że są fronty od strony Targu Drzewnego od ulicy 
Garncarskiej. Czy jeszcze jakiś tam jest dojazd z innych ulic? 
 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Na dzień dzisiejszy, obsługa komunikacyjna jest tutaj od ulicy 
Kowalskiej, natomiast tutaj nie ma taki możliwości, bo to jest wejście na 
podwórko, wewnętrzny dziedziniec, tereny zielone. Natomiast w planie 
miejscowym dopuszczono obsługę komunikacyjną z 3 stron; Kowalskiej, 
Garncarskiej i Targu Drzewnego.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Proszę państwa, przystąpimy do głosowania, rozstrzygając jednocześnie 
o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu. Kto z pań i panów radnych 
jest za przyjęciem druku 740 ? 

 
Za    -      27 

      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 
 
 



Uchwała Nr XXVIII/712/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarow ania 

przestrzennego Stare Miasto rejon Targu Drzewnego i  ul. 
Garncarskiej w mie ście Gdańsku 

 
Załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Olszynka – Dwór Olszyński w 
mieście Gdańsku (druk 741);  

 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 741 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Opinia Komisji Zagospodarowania Przestrzennego pozytywna. Głosów w 
dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druku 
741? 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/713/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Olszynka – Dwór Ols zyński w 
mieście Gdańsku 

 
Załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
8A 1. w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Aniołki (druk 758 + 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 758, zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie widzę. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 758 z autopoprawką ?  
 
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/714/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Aniołki  

 
Załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

 

8A 2. w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Brętowo (druk 759);  
 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 759 zgodnie z uzasadnieniem.   

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 759 ?  

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/715/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Br ętowo 

Załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  



 

8A 3. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Brzeźno (druk 760);  

  

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 760 zgodnie z uzasadnieniem.   

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druku 760 ?  
 
 

Za    -      26 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/716/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Brze źno 

 
Załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

8A 4. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Chełm (druk 761);  

  
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 761 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 761 ?  
 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 



Uchwała Nr XXVIII/717/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Chełm 

 
Załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

8A 5. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Jasień (druk 762);  
 

Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 762 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 762 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/718/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Jasie ń 

 
Załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

8A 6. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Kokoszki (druk 763);  
 

Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 763 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 763 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       



               Rada Miasta Gda ńska 
               w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 
Uchwała Nr XXVIII/719/16 

Rady Miasta Gda ńska 
 

w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Kokoszk i 
 

Załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

8A 7. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Krakowiec – Górki Zachodnie 
(druk 764 + autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 764 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 764 z autopoprawką?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/720/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Krakowi ec – Górki 

Zachodnie 
 

Załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

8A 8. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Letnica (druk 765 + 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 765 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 765 z autopoprawką?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/721/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Letnica  

Załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 

8A 9. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Matarnia (druk 766);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 766 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 766 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/722/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Matarni a 

Załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

8A 10. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Młyniska (druk 767 + 
autopoprawka);  
 
 



Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 767 zgodnie z uzasadnieniem wraz     
z autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 767 z autopoprawką?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/723/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Młynisk a 

Załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

8A 11. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Nowy Port (druk 768);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 768 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 768 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/724/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Nowy Po rt 

Załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 



8A 12. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Oliwa (druk 769);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 769 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 769 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/725/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Oliwa 

Załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 

8A 13. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Olszynka (druk 770 + 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 770 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 770 z autopoprawką ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/726/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Olszynk a 



Załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

 

8A 14. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech - 
Lipce (druk 771); 

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 771 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 771 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/727/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech 

- Lipce 
Załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 

8A 15. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Osowa (druk 772);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 772 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 772 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 



Uchwała Nr XXVIII/728/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Osowa 

Załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 

8A 16. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Piecki Migowo (druk 773); 

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 773 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 773 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/729/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Piecki Migowo 

Załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

8A 17. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przeróbka (druk 774 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 774 zgodnie z uzasadnieniem wraz z  
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 774 z autopoprawką?  
 

 
 
 
Za    -      27 



      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/730/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Przerób ka 

Załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 

8A 18. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Małe (druk 775); 

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 775 zgodnie z uzasadnieniem..   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 775 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/731/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Przymor ze Małe 

Załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 

8A 19. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Przymorze Wielkie (druk 
776); 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 776 zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 776 ? 



Za    -      26 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/732/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Przymor ze Wielkie 

Załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

 

8A 20. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Rudniki (druk 777 + 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 777 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 777 z autopoprawką ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/733/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Rudniki  

Załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
 

8A 21. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Siedlce (druk 778);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 778 zgodnie z uzasadnieniem.   
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 778 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/734/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Siedlce  

 
Załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 
 

8A 22. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Stogi (druk 779);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 779 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 779 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/735/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Stogi 

 
Załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 

8A 23. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Strzyża (druk 780);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 780 zgodnie z uzasadnieniem.   



 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 780 ?  
 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       1  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/736/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Strzy ża 

 
Załącznik nr 35 do niniejszego protokołu 
 

8A 24. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Suchanino (druk 781);  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 781 ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       1  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/737/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Suchani no 

 
Załącznik nr 36 do niniejszego protokołu 
 

8A 25. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Śródmieście (druk 782);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 782 zgodnie z uzasadnieniem.   
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 782 ?  
 
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       1  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/738/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Śródmie ście 

 
Załącznik nr 37 do niniejszego protokołu 
 

8A 26. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Ujeścisko - Łostowice (druk 
783); 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 783 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 783 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/739/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Uje ścisko - Łostowice 

 
Załącznik nr 38 do niniejszego protokołu 
 



8A 27. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy VII Dwór (druk 784 + 
autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 784 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 784 z autopoprawką?  
 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/740/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy VII Dwó r 

 
Załącznik nr 39 do niniejszego protokołu 
 

8A 28. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Dolny (druk 785);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 785 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 785 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 



Uchwała Nr XXVIII/741/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszc z Dolny 

 
Załącznik nr 40 do niniejszego protokołu 
 

8A 29. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Górny (druk 786);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 786 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 786 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/742/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Wrzeszc z Górny 

 
Załącznik nr 41 do niniejszego protokołu 
 

8A 30. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wyspa Sobieszewska (druk 
787 + autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 787 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druk 787 z autopoprawką?  
 
 
 
 



Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/743/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Wyspa S obieszewska 

 
Załącznik nr 42 do niniejszego protokołu 
 

8A 31. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza (druk 
788 + autopoprawka);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 788 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 788 z autopoprawką ?  
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/744/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Wzgórze  Mickiewicza 

 
Załącznik nr 43 do niniejszego protokołu 
 

8A 32. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Młyniec (druk 789);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 789 zgodnie z uzasadnieniem.   



 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 789 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/745/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa M łyniec 

 
Załącznik nr 44 do niniejszego protokołu 
 

8A 33. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa Rozstaje (druk 790);  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 790 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 790 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/746/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Zaspa R ozstaje 

 
Załącznik nr 45 do niniejszego protokołu 
 

8A 34. w sprawie zmiany Statutu Dzielnicy Żabianka – Wejhera – 
Jelitkowo - Tysiąclecia (druk 791);  



Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 791 zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 791 ?  
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/747/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie projektu zmiany Statutu Dzielnicy Żabianka – Wejhera – 

Jelitkowo - Tysi ąclecia 
 
Załącznik nr 46 do niniejszego protokołu 
 

9. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Regulaminu udzielania 
dotacji na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką 
wodną, realizowane przez podmioty niezaliczane do sektora 
finansów publicznych i niedziałające w celu osiągnięcia zysku” 
(druk 756);  

 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Przedstawił projekt uchwały druk 756 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Dziękuję panie przewodniczący, panie dyrektorze czy mógłby mi ni pan 
podać przykład takiej dotacji, jeśli pan pamięta? Mówił Pan o takich 
organizacjach pożytku publicznego itd. Przykład jakiegoś celu. 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Jednym z takich przykładów jest Fundacja Armaag, która jest naszą 
fundacją. Musi startować w konkursie, przez komisję jest rozpatrywana, i 
na ich wniosek. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 756 ?  



 
Za    -      29 

      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/748/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie przyj ęcia ,,Regulaminu udzielania 
dotacji na zadania zwi ązane z ochron ą środowiska i gospodark ą 

wodn ą, realizowane przez podmioty niezaliczane do sektor a 
finansów publicznych i niedziałaj ące w celu osi ągni ęcia zysku” 

 
Załącznik nr 47 do niniejszego protokołu 
 

10. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem przeprowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta (druk 
736); 

 
EWA ADAMSKA – Kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultu ry 
Przedstawiła projekt uchwały druk 736 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 736 ? 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/749/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej jednostce samorz ądu terytorialnego celem 

przeprowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miast a 
 
Załącznik nr 48 do niniejszego protokołu 



 
11. w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminą 

Cedry Wielskie, Gminą Suchy Dąb oraz Gminą Pruszcz Gdański w 
celu przygotowania i realizacji projektu pn.: ,,Pomorskie Szlaki 
Kajakowe – Szlak Motławy i Martwej Wisły” w ramach 
przedsięwzięcia strategicznego pn.: ,,Pomorskie Szlaki Kajakowe” 
(druk 748);  

 
MARCIN DAWIDOWSKI - Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 748 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
panie dyrektorze, mam pytanie, czy to wycofanie się partnera 
prywatnego powoduje jakieś koszty dla naszej gminy czy innych 
partnerów tego projektu? 
 
MARCIN DAWIDOWSKI - Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Nie, nie powoduje. Zakres który był przewidziany do wykonania przez 
partnera prywatnego nie będzie zrealizowany przez niego. Nasze 
zakresy nie ucierpią na tym, nie musimy też żadnego dodatkowego 
kosztu pokrywać. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Komisja Turystyki i 
Promocji opiniowały pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i 
panów radnych jest za podjęciem druk 748? 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/750/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gda ńska z Gmin ą Cedry 
Wielskie, Gmin ą Suchy D ąb oraz Gmin ą Pruszcz Gda ński w celu 

przygotowania i realizacji projektu pn.: ,,Pomorski e Szlaki Kajakowe 



– Szlak Motławy i Martwej Wisły” w ramach przedsi ęwzięcia 
strategicznego pn.: ,,Pomorskie Szlaki Kajakowe” 

 
Załącznik nr 49 do niniejszego protokołu 
 
11A. w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Powiatem 
Gdańskim, Powiatem Kartuskim, Gminą Żukowo, Gminą Kolbudy w celu 
realizacji Projektu pn.: ,,Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu 
Gdańskiego poprzez przebudowę dróg powiatowych nr 1930G Lniska – 
Niestępowo – Gdańsk, nr 2203 Kolbudy – Pręgowo – Zaskoczyn na 
odcinku Domachowo – Zaskoczyn oraz 2244G ul. Korzeniowskiego w 
Pruszczu Gdańskim – etap II” (druk 798);  
 
MARCIN DAWIDOWSKI - Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 798 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
druk 798? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/751/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gda ńska z Powiatem 

Gdańskim, Powiatem Kartuskim, Gmin ą Żukowo, Gmin ą Kolbudy w 
celu realizacji Projektu pn.: ,,Poprawa bezpiecze ństwa na drogach 
Powiatu Gda ńskiego poprzez przebudow ę dróg powiatowych nr 

1930G Lniska – Niest ępowo – Gda ńsk, nr 2203 Kolbudy – Pr ęgowo 
– Zaskoczyn na odcinku Domachowo – Zaskoczyn oraz 2 244G ul. 

Korzeniowskiego w Pruszczu Gda ńskim – etap II” 
 
Załącznik nr 50 do niniejszego protokołu 
 

12. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Sulęczyno 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 226.000,00 
zł (druk 750 + autopoprawka);  



 
MARCIN DAWIDOWSKI - Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 750 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Głos w dyskusji pani radna Dudek.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Szanowni państwo, ja mam tylko prośbę aby takie wizyty studyjne były 
planowane przed sesjami, na których głosujemy, ponieważ to ułatwi nam 
podejmowanie decyzji. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Przyznaję, że pan dyrektor zaproponował na początku sierpnia w 
korespondencji mailowej do mnie i do przewodniczącego Adama 
Nierody przewodniczącego Komisji Zrównoważonego Rozwoju, 
natomiast ze względu na to, że sierpień był miesiącem urlopowym a 
potem mieliśmy natężenie posiedzeń komisji związanych i z normalnymi 
drukami i komisji posiedzeń dotyczących Centrum Usług Wspólnych, to 
nie śmiałem zaproponować radnym komisji już kolejnego posiedzenia bo 
koligowało by to z okresem urlopowym. We wrześniu jeśli radni będą 
chcieli to oczywiście takie posiedzenie zwołam. 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Chyba nie było chętnych, pani radna. Komisja Strategii i Budżetu 
opiniowała pozytywnie, Polityki Gospodarczej i Morskiej i 
Zrównoważonego Rozwoju opiniowały pozytywnie. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem druk 750 z autopoprawką? 
 

Za    -      25 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 
 
 



Uchwała Nr XXVIII/752/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie Gminie Sul ęczyno 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie  226.000,00 zł 
 
Załącznik nr 51 do niniejszego protokołu 
 

13. w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowe spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
,,Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku (druk 738);  

 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 738 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny JAROSŁAW GORECKI 
Panie prezydencie, wysoka rado, chciałbym uzyskać informację 
dotyczącą kiedy ten proces zostanie zrealizowany. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Liczymy półtora roku na czas tej realizacji. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Strategii i Budżetu i Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowały 
pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 738? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/753/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie wyra żenia woli obj ęcia udziałów w podwy ższonym 

kapitale zakładowym jednoosobowe spółki Gminy Miast a Gdańska 
działaj ącej pod firm ą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 

,,Motława” Spółka z ograniczon ą odpowiedzialno ścią z siedzib ą w 
Gdańsku 



Załącznik nr 52 do niniejszego protokołu 
 

14.  w sprawie upoważnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum 
Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej, dotyczących udzielania ulg w spłacie 
należności z tytułu nienależnie pobranego dodatku 
mieszkaniowego (druk 743);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 743 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna, Komisja 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna. Kto z pań i 
panów radnych jest za przyjęciem druk 743? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/754/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie upowa żnienia Dyrektora Gda ńskiego Centrum Świadcze ń 

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu admin istracji 
publicznej, dotycz ących udzielania ulg w spłacie nale żności z tytułu 

nienale żnie pobranego dodatku mieszkaniowego 
 
Załącznik nr 53 do niniejszego protokołu 
 

15. w sprawie przyjęcia ,,Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Miasta Gdańska” (druk 744);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 744 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia oraz Edukacji opiniowały 
pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 744? 



 
Za    -      27 

      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/755/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie przyj ęcia ,,Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Miasta Gda ńska” 

 
Załącznik nr 54 do niniejszego protokołu 
 

16. zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień (druk 
752); 

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 752 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opiniowała pozytywnie. 
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 752? 
 

Za    -      26 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/756/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie utworzenia jednostki bud żetowej 

Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzale żnień 
 
Załącznik nr 55 do niniejszego protokołu 
 



17. w sprawie określania trybu i szczegółowych kryteriów oceny 
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 
lokalnej (druk 742);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 742 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisje: Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, Strategii i Budżetu, 
Polityki Gospodarczej i Morskiej, Samorządu i Ładu Publicznego oraz 
Zrównoważonego Rozwoju opiniowały pozytywnie. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem druk 742? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/757/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie okre ślania trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizacj ę zadania publicznego w ramach inicjatywy 
lokalnej 

 
Załącznik nr 56 do niniejszego protokołu 
 

18. w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska o nadanie 
statutu jednostce organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska, Centrum 
Placówek Oświatowych nr 1 w Gdańsku (druk 739);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 739 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opiniowała pozytywnie. 
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 739? 
 
 
 
 



Za    -      20 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       8  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/758/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gda ńska o nadanie statutu 

jednostce organizacyjnej Gminy Miasta Gda ńska, Centrum 
Placówek O światowych nr 1 w Gda ńsku 

 
Załącznik nr 57 do niniejszego protokołu 
 

19. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Gdańskiej Rady 
Oświatowej (druk 937);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 737 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 737? 

Za    -      20 
      przeciw    -       8 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/759/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie powołania Gda ńskiej Rady 

Oświatowej 
 

 
Załącznik nr 58 do niniejszego protokołu 
 



20. zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia publicznego 
Przedszkola przy ul. Damroki 137 w Gdańsku (druk 745);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 745 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie dyrektorze, chciałam dopytać czy środki odwoławcze , które 
przysługiwały stronom protestującym już wszystkie zostały wyczerpane ? 
czy to jest tak, że już mamy pewną sytuację, że ta budowa ruszy i 
skończy się w tym terminie. Czy tu już mamy czystą sytuację w sensie 
legalnym? 
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Pani przewodnicząca, szanowni państwo, tryb odwoławczy przysługuje 
w tak zwaną nieskończoność. Na dzień dzisiejszy zakończyliśmy ten 
pierwszy etap, Samorządowe Kolegium Odwoławcze odsunęło 
argumenty osoby protestującej, został tylko jeden mieszkaniec, który to 
oprotestowywał. Potem odbyły się też serie spotkań, gdzie mieszkaniec 
zadeklarował, że nie będzie podejmował dalszych działań 
oprotestujących ten proces inwestycyjny. Jednocześnie przy inwestycji 
pojawiały się dodatkowe elementy, które powinny zaspokoić potrzeby te 
zgłaszane. Trudno mi zagwarantować na 100%, bo nie umiem 
powiedzieć czy ten pan nie zmieni ustaleń negocjacyjnych. Jeśli miałby 
je złamać to musiałby to zrobić do dnia dzisiejszego – jutrzejszego. 
Wtedy pewnie ponownie będę do państwa przychodzić o prolongowanie 
tego terminu. Też chcemy to jak najszybciej odpalić.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Panie dyrektorze, rozumiem, że rekrutacja tego przedszkola jeszcze nie 
ruszyła, poza tą wcześniejszą, gdzie później musieliście dzieci gdzieś 
indziej rozlokować. Rozumiem, że na dzień dzisiejszy, na razie nie 
rekrutujemy dzieci do tego przedszkola? 
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Na dzień dzisiejszy nie rekrutujemy. Rekrutacja, która się odbyła, 
wszyscy poza jednym rodzicem, zadeklarowali, że w chwili kiedy 
przedszkole będzie mogło być otwarte, chciałby dziecko przywrócić i 
skorzystać z pierwotnej rekrutacji. Wszystkie te dzieci w tej chwili są 
ulokowane w innych obiektach, gdzie wtedy też zwolni się miejsce dla 
trzy latków. 
 
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 745? 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/760/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie utworzenia publicznego 

Przedszkola przy ul. Damroki 137 w Gda ńsku 
 
Załącznik nr 59 do niniejszego protokołu 
 

21. zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia publicznego 
Przedszkola przy ul. Stanisława Dąbka 35 w Gdańsku (druk 746);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 746 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 746? 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/761/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie utworzenia publicznego 

Przedszkola przy ul. Stanisława D ąbka 35 w Gda ńsku 
 

 
Załącznik nr 60 do niniejszego protokołu 



 
22. w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 84 w Gdańsku 

przy ul. Burgaskiej 5 (druk 747);  
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 747 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 747? 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       1  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/762/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 84 w Gda ńsku przy ul. 

Burgaskiej  
 
Załącznik nr 61 do niniejszego protokołu 
 

23. w sprawie zmiany uchwały o utworzeniu placówki 
zapewniającej opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania 
nauki poza miejscem stałego zamieszkania pod nazwą ,,Bursa 
Gdańska” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Podwale Staromiejskie 
51/52 (druk 794 + autopoprawka);  

 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społec znego 
Przedstawił projekt uchwały druk 794 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Kto z pań i panów radnych jest 
za przyjęciem druk 794 z autopoprawką? 
 
 
 
 
 



Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/763/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie zmiany uchwały o utworzeniu placówki zape wniaj ącej 
opiek ę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki po za 
miejscem stałego zamieszkania pod nazw ą ,,Bursa Gda ńska” z 

siedzib ą w Gdańsku przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52  
 
Załącznik nr 62 do niniejszego protokołu 
 

24. zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych 
z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 793 + autopoprawka);  

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 793 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opiniowała pozytywnie. Kto z 
pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 793 z autopoprawką? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/764/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie okre ślenia 

zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społeczny ch z 
mieszka ńcami miasta Gda ńska 



Załącznik nr 63 do niniejszego protokołu 
 

25. w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska 
konsultacji w sprawie zmian statutów dzielnic (druk 792 + 
autopoprawka);  

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 792 zgodnie z uzasadnieniem wraz z 
autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opiniowała pozytywnie. Kto z 
pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 792 z autopoprawką? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/765/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
w sprawie przeprowadzenia z mieszka ńcami Miasta Gda ńska 

konsultacji w sprawie zmian statutów 
 

Załącznik nr 64 do niniejszego protokołu 
 
 

26. wyznaczenie terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie pozbawienia ulic: Bednarskiej oraz 
Zawrotnej w Gdańsku kategorii dróg gminnych (druk 799);  

 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnyc h PO 
Przedstawiła projekt uchwały druk 799 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem druk 799? 
 
 
 
 



Za    -      27 
      przeciw    -       0 
      wstrzymało si ę   -       0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwała Nr XXVIII/766/16 
Rady Miasta Gda ńska 

 
wyznaczenie terminu do przedstawienia opinii Prezyd enta Miasta 

Gdańska w sprawie pozbawienia ulic: Bednarskiej oraz Za wrotnej w 
Gdańsku kategorii dróg gminnych 

 
Załącznik nr 65 do niniejszego protokołu 
 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA 

 
Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Prezydenta Miasta 
Gdańska stanowią odpowiednio załączniki nr 66 i 67 do protokołu. 
 

PUNKT 6 
 

 WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Chciałem przekazać państwu radnym, że 12 września jest planowany 
rejs naszym flagowym szkunerem. Ci chętni, którzy chcieliby popłynąć, 
proszę zgłaszać się do 5 września do MOSiR-u.  
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dostaniecie państwo mailem wszystkie informacje. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewod. Klubu Radnych  PiS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, w związku z uzyskaną informacją 
medialną, że zmarła senator ziemi gdańskiej pani Joanna Kursa, wnoszę 
o uczczenie jej pamięci chwilą ciszy.   
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Bardzo proszę o powstanie. Dziękuję bardzo.  
 

PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Bardzo dziękuję wszystkim. Życzę miłego dnia. 
 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1430 

 
 
 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Gdańska 
 

Bogdan Oleszek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
podinspektor BRMG  
Angelika Krasińska 
 


